
Bayraktar TB3, kısa pistli gemiden 
tam otonom kalkış-iniş testleri 
kapsamında Saros Körfezi'nde 
seyreden TCG Anadolu gemisine 
başarılı 4 sorti gerçekleştirdi.

İslam İşbirliği Teşkilatı (İİT) 51. 
Dışişleri Bakanları Konseyi (DBK) 
toplantısı, Dışişleri Bakanı Hakan 
Fidan'ın başkanlığında 21-22 Haziran'da 
İstanbul'da gerçekleştirilecek.
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Cumhurbaşkanı Erdoğan, Pakistan Başbakanı Şerif ile düzenlediği ortak 
basın toplantısında, “Türkiye ve Pakistan arasındaki iş birliği, 
bölgelerimizdeki barış ve istikrara önemli katkı sağlıyor. Pakistan’la hemen 
her konuda tam bir uyum içinde hareket ettiğimizi görmekten memnuniyet 
duyuyoruz” dedi.

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu: Geçen sene 
ülke milli gelirimiz 1,3 trilyon dolara 
ulaşarak rekor kırdı

TİKA'dan 
Bosna 
Hersek'teki 
Osmanlı 
eserlerinin 

 tanıtıldığı projeye destek

Sayfa 7

Sayfa 7

DEİK Başkanı Olpak: Suriye ile İşbirliği 
Fırsatları Değerlendiriliyor

GENÇ MÜSİAD’DA 
BAYRAK DEĞİŞİMİ

Türkiye'nin Erbil Başkonsolosu Topçu, 
Zaho ve sınırda ticari ilişkilerin 
geliştirilmesini görüştü

Türkiye'nin 
Bakü 
Büyükelçisi 
Akgün, 
Azerbaycan'la 

ile ilgili değerlendirmeler de 
bulundu

“Yapay Zeka Çağında Kültür ve 
Turizm” başlıklı panel oturumu, 
Erzurum Ekonomi Forumu 
kapsamında gerçekleştirildi.

Ankara’da Nauryz Fest 
coşkusu

KKTC Cumhurbaşkanı Tatar: Türk 
devletleri, Rum tarafıyla ilişkilerine biraz 
daha dikkat etmeli

İçişleri Bakanı Yerlikaya: İstanbul'da 
101 binin üzerinde vatandaşımızın 
barınma talepleri karşılandı

Kırgız Cumhuriyeti Ankara 
Büyükelçiliğinden Ankara 
Ticaret Odası'na Ziyaret 

Bakan Fidan: (Suriye'de) DEAŞ nasıl 
sistemden çıktıysa PKK da sistemden 
çıkacaktır

“Türkiye ve Pakistan arasındaki iş birliği, 
bölgelerimizdeki barış ve istikrara önemli 
katkı sağlıyor”

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, "Geçen sene ülke milli 
gelirimiz 1,3 trilyon dolara ulaşarak rekor kırdı. Küresel 
mal ihracatından aldığımız pay yüzde 1,08'e, hizmet 
ihracatından ise yüzde 1,3'e yükselerek tarihinin en yüksek 
seviyelerine çıktı." dedi.

KKTC Cumhurbaşkanı Tatar, Kazakistan, 
Özbekistan, Kırgızistan ve Türkmenistan'ın Avrupa 
Birliği (AB) ile yaptığı anlaşmayla ilgili, "Türk 
devletleri, Rum tarafıyla ilişkilerine biraz daha 
dikkat etmeli." değerlendirmesinde bulundu.

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, İstanbul'da 6,2 
büyüklüğündeki depremin ardından 101 binin üzerinde 
vatandaşın barınma taleplerinin karşılandığını belirterek, 
riskli olduğu düşünülen binalara girilmemesi uyarısında 
bulundu.
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Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK) Başkanı Nail 
Olpak, Suriye'deki ulaştırma ve yatırım fırsatları hakkında 
bilgi verdi. Suriye temaslarını ve iş dünyasının 
beklentilerini paylaşan Olpak, hızlı işbirlikleri için mevcut 
altyapının değerlendirilebileceğini vurguladı.

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, Türkiye'nin ilk 
temel yapay zeka büyük dil modelini kullanıma sunacaklarını 
belirterek, "Yerli ve özgün yapay zeka modelleri geliştirilmesinin 
önünü açacak uygulamaları hayata geçireceğiz." dedi.

Ticaret Bakanı Ömer Bolat, Osaka EXPO 
2025 kapsamındaki temaslarının ardından 
gittiği Tokyo'da Japon bakanlar ve yetkililerle 
görüştü.

Türkiye'nin Bakü Büyükelçisi Prof. Dr. Birol 
Akgün, Cumhurbaşkanları Recep Tayyip 
Erdoğan ve İlham Aliyev'in göstermiş olduğu 
güçlü liderlik ve kardeşlik anlayışının 
Türkiye-Azerbaycan ilişkilerin her seviyesine 
damgasını vurduğunu söyledi.

TİKA, Bosna Hersek'teki Osmanlı dönemi 
tarihi eserleri başta olmak üzere ülkenin 
kültürel değerlerinin tanıtımına katkı vermek 
amacıyla başlatılan "Evliya Çelebi'nin İzinde: 
Bosna Hersek'te Osmanlı Eserleri Projesi"ne 
destek verdi.

Türkiye'nin Erbil Başkonsolosu Erman Topçu, Duhok’un 
Zaho ilçesi ile Habur Sınır Kapısı ve İbrahim Halil Sınır 
Kapısındaki temaslarında ticari ilişkilerin 
geliştirilmesinin yanı sıra ikili, kültürel ve siyasi ilişkileri 
de ele aldı.

Haluk Görgün, savunma sanayisi yatırım ve 
geliştirme faaliyetleri programı kapsamında 
geçen yıl 25 �rmaya 25 milyon dolar destek 
verdiklerini belirterek, "Aynı kapsamda 25 
milyon dolarlık yeni bir açılım yapacağız." 
dedi.

Ticaret Bakanı Bolat'ın 
Tokyo'daki görüşme 
tra�ğinde yeni işbirlikleri ele 
alındı

Lahey’de Anzak Günü’nde 
Büyükelçi Ünal Çelenk Sundu

Bayraktar TB3 
SİHA'dan TCG 
Anadolu'ya başarılı 4 
sorti

İslam İşbirliği Teşkilatı 
51. Dışişleri Bakanları 
Konseyi toplantısı, 21-22 
Haziran'da Türkiye'de 
yapılacak

Bakan Yerlikaya, Göç İdaresi 
Başkanlığı'nın kuruluşunun 12'nci 
yılını kutladı

Bakan Kacır: Türkçe verilerle zenginleştirilen, 
ülkemizin ilk temel yapay zeka büyük dil 
modelini kullanıma sunacağız

Cumhurbaşkanlığı Savunma Sanayii 
Başkanı Görgün: 25 milyon dolarlık 
yeni bir açılım yapacağız Sayfa 3
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Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, "(Suriye'de) DEAŞ nasıl 
sistemden çıktıysa PKK da sistemden çıkacaktır. Ya kendi 
isteğiyle; barış içerisinde, sulh içerisinde çıkacak. Ya da başka 
türlü çıkacak." dedi.

Kırgızistan'ın ürünlerini ve ihracat potansiyelini 
tanıtmak amacıyla, Kırgızistan Cumhuriyeti 
Türkiye Büyükelçiliği'nin katkılarıyla Ankara 
Ticaret Odası'nda bir etkinlik düzenlendi.

Türkiye’nin Lahey Büyükelçisi Selçuk Ünal, 
Hollanda’nın Lahey kentinde düzenlenen Anzak 
Günü Töreni’ne katılarak Türkiye adına anıta çelenk 
sundu. Törende Ünal’a, Türkiye’nin Lahey 
Büyükelçiliği Askeri Ataşesi de eşlik etti.

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, Göç İdaresi Başkanlığı'nın kuruluşunun 
12'nci yıl dönümünde Göç İdaresi Başkanı Hüseyin Kök ve Başkanlık 
personelini makamında kabul etti.
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umhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan ve Pakistan 
Başbakanı Şahbaz Şerif, 

Cumhurbaşkanlığı 
Külliyesindeki görüşmelerinin 
ardından, ortak basın toplantısı 
düzenleyerek açıklamalarda 
bulundu.

Pakistan’ı son olarak Yüksek 
Düzeyli Stratejik İşbirliği 
Konseyinin 7. Toplantısı 
vesilesiyle şubat ayında ziyaret 
ettiğini anımsatan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
karşılıklı temasların iki ülke 
arasındaki ilişkilerin ulaştığı 
müstesna düzeyi ortaya 
koyduğunu söyledi.

“TÜRKİYE VE PAKİSTAN 
TERÖRLE MÜCADELEDE 
EN GÜÇLÜ İRADEYİ 
ORTAYA KOYAN 
ÜLKELERİN BAŞINDA 
GELİYOR”

Pakistan Başbakanı Şerif ile 
bugün yaptıkları görüşmede 
ikili ilişkilerin yanı sıra bölgesel 
ve küresel meseleler hakkında 
görüş alışverişinde 
bulunduklarını belirten 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle 
konuştu:

“Biliyorsunuz Türkiye ve 
Pakistan terörle mücadelede en 
güçlü iradeyi ortaya koyan 
ülkelerin başında geliyor. Ben 
de bu vesileyle Pakistan’da 
yaşanan terör saldırılarında 
şehit düşen kardeşlerimize 
Allah’tan rahmet, yaralılara acil 
şifalar diliyorum. Terörün her 
türlüsüyle mücadelesinde 
Pakistan’a desteğimiz bakidir.”

Pakistan’a şubat ayında yaptığı 
ziyarette ticaret, su kaynakları, 
tarım, enerji, kültür, aile ve 
sosyal hizmetler, bilim, 
bankacılık, eğitim, savunma ve 
sağlık alanlarında 25 belge 
imzaladıklarına dikkati çeken 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 

şunları kaydetti: 

“İslamabad’da aldığımız 
kararların kısa sürede ilgili 
kurumlarımızca hayata 
geçirilmeye başlandığını 
müşahede ediyoruz. 
Ekonomik işbirliğinin 
lokomoti� olan 
yatırımcılarımızı Pakistan’da 
daha fazla faaliyette 
bulunmaya ve ortak projeler 
geliştirmeye teşvik ediyoruz. 
Değerli kardeşimle karşılıklı 
yatırımların teşvik edilmesi ve 
Pakistan’da şirketlerimize 
serbest ekonomik bölge tahsis 
edilmesi hususlarını görüştük. 
Askerî ve savunma sanayi 
alanındaki ilişkilerimizi ortak 
projelerle daha da geliştirme 
arzusundayız. Enerji 
Bakanımın Pakistan’ı 
ziyaretinde gündeme gelen 
enerji ve kritik madenler 
alanlarında yeni işbirliği 
projelerine özellikle işaret 
ettik. Pakistan 
üniversitelerinde Türkçe 
eğitim verecek öğretim 
görevlisi ihtiyacının 
karşılanması konusunu da ele 
aldık.”

“GAZZE’DEKİ SOYKIRIMA 
EN GÜÇLÜ TEPKİYİ 
VEREN ÜLKELERDEN BİRİ 
PAKİSTAN”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Türkiye ve Pakistan arasındaki 
işbirliğinin bölgedeki barış ve 
istikrara önemli katkı 
sağladığını dile getirerek, 
şöyle devam etti: 
“Pakistan ile hemen her 

C her konuda tam bir uyum 
içinde hareket ettiğimizi 
görmekten memnuniyet 
duyuyoruz. Bu vesileyle 
Pakistan’ın Filistin 
meselesindeki kararlı duruşunu 
her zaman takdir ettiğimizi bir 
kez daha ifade etmek 
istiyorum. Gazze’deki 
soykırıma da en güçlü tepkiyi 
veren ülkelerden biri 
Pakistan’dı. Bugüne kadar 
Pakistan ile Birleşmiş Milletler, 
İslam İşbirliği Teşkilatı ve diğer 
platformlarda Filistinli 
kardeşlerimizin haklı 
davalarına gerekli desteği 
sağlamaya çabaladık. Bu 
girişimlerimizi önümüzdeki 
dönemde de sürdürmeye 
kararlıyız. 1967 sınırları 
temelinde başkenti Doğu 
Kudüs olan coğra� bütünlüğe 
sahip bağımsız ve egemen 
Filistin devleti tesisi yolunda 
birlikte çalışmaya devam 
edeceğiz.”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Türkiye, Pakistan ve 
Azerbaycan olarak iş birliği 
adımları atacaklarını anlattı.

Konuşmasında, bugün 
Van-Hakkâri kara yolunda 
yaşanan tra�k kazasına da 
değinen Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, şunları söyledi: 

Elim tra�k kazasında vefat 
eden vatandaşlarımıza Cenabı 
Allah’tan rahmet, yaralılarımıza 
acil şifalar diliyorum. 
Yaralılarımızın sağlık 
kuruluşlarına sevkini süratle 
gerçekleştirdik. Şu an itibarıyla 

tedavileri devam ediyor. 
Kazazedelerimize tekrar 
geçmiş olsun diyor. 
Yakınlarını kaybeden 
ailelerimize Rabb’imden sabır 
niyaz ediyorum.”

PAKİSTAN BAŞBAKANI 
ŞERİF: “TÜRK HALKINI 
MUHTEŞEM BİR 
GELECEĞE TAŞIMA 
ROLÜNÜZ GERÇEKTEN 
ÇOK BÜYÜK BİR 
MÜCADELENİN 
HİKÂYESİDİR”

Pakistan Başbakanı Şerif, 
yaptığı açıklamada, büyük bir 
liderin sadece “cesur” 
olmakla kalmadığını 
belirterek, “Aynı zamanda 
halkların kalbini kazanan 
kişidir” ifadesini kullandı. 
Pakistan Başbakanı Şerif, 
Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın 
bu büyüklüğü temsil ettiğini 
söyleyerek, 

“Türk halkını bir araya 
getirme rolünüz ve 
muhteşem bir geleceğe 
taşıma rolünüz gerçekten çok 
büyük bir mücadelenin 
hikâyesidir. Ama aynı 
zamanda, hepimiz için büyük 
bir teşviktir” diye konuştu.

“Sizin yıllar boyunca devam 
eden mücadeleniz Türkiye’yi, 
çok sağlam ve son derece 
güçlü bir ekonomiye 
dönüştürdü. Gelişen bir 
topluma ve aynı zamanda son 
derece diplomatik etkisi olan 
bir ulusa dönüştürdü” 
şeklinde konuşan Pakistan 
Başbakanı Şerif, Türkiye 
halkının önemli doğal afetleri 
aşma ve aynı zamanda son 
derece karmaşık jeopolitik 
mücadelelerin içerisinde yer 
alma konusunda çok büyük 
bir dayanıklılık gösterdiğini 
kaydetti.
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Cumhurbaşkanı Erdoğan, Pakistan Başbakanı Şerif ile düzenlediği ortak 
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bölgelerimizdeki barış ve istikrara önemli katkı sağlıyor. Pakistan’la hemen 
her konuda tam bir uyum içinde hareket ettiğimizi görmekten memnuniyet 
duyuyoruz” dedi.

“Türkiye ve Pakistan arasındaki iş birliği, 
bölgelerimizdeki barış ve istikrara önemli katkı sağlıyor”
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Bakan Fidan: (Suriye'de) 
DEAŞ nasıl sistemden 
çıktıysa PKK da sistemden 
çıkacaktır
Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, "(Suriye'de) 
DEAŞ nasıl sistemden çıktıysa PKK da 
sistemden çıkacaktır. Ya kendi isteğiyle; barış 
içerisinde, sulh içerisinde çıkacak. Ya da 
başka türlü çıkacak." dedi.

İslam İşbirliği 
Teşkilatı 51. 
Dışişleri 
Bakanları Konseyi 
toplantısı, 21-22 
Haziran'da 
Türkiye'de 
yapılacak
İslam İşbirliği Teşkilatı (İİT) 
51. Dışişleri Bakanları 
Konseyi (DBK) toplantısı, 
Dışişleri Bakanı Hakan 
Fidan'ın başkanlığında 21-22 
Haziran'da İstanbul'da 
gerçekleştirilecek.

ışişleri Bakanlığı 
kaynaklarından alınan bilgiye 
göre, Türkiye'nin ev 

akan Fidan, Katar Başbakanı ve 
Dışişleri Bakanı Şeyh Muhammed 
bin Abdurrahman Al Sani ile 

Doha'daki ortak basın toplantısında 
konuştu.

Türkiye'nin, Suriye'nin toprak 
bütünlüğünü hedef alan, egemenliğini 
zedeleyecek hiçbir girişimi kabul 
etmediğini hatırlatan Fidan, Suriye'de 
merkezi otorite dışında silah taşıma 
imkanı verecek hiçbir girişimin de kabul 
edilmeyeceğini bildirdi.

Fidan, Ankara'nın Suriye'de hazırlanacak 
anayasanın ve yönetimin ülkedeki tüm 
gruplara eşit imkanları sağladığı bir 
ortamı görmek istediğine ve bu konuda 
olumlu adımların da atıldığına dikkati 
çekti.

Ülkedeki zorlu duruma değinen Fidan, 
Katar ve bölgedeki diğer ülkelerle bir 
araya gelerek kalkınma, ekonomi ve 
yaptırım gibi konularda neler 
yapılabileceğinin ele alındığını belirtti.

Fidan, Suriye'nin içinde bulunduğu 
durumdan istifade eden, birtakım 
amaçlarını gerçekleştirmek isteyen, 
Suriye'nin toprak bütünlüğüne ve 
egemenliğine zarar vermek isteyen 
gruplara karşı durmaya devam 
edileceğini vurguladı.

"YPG ile Suriye'deki yönetim arasında 
geçtiğimiz aylarda imzalanan 
anlaşmanın hayata geçmesini bekliyoruz. 
Bu konudaki hassasiyetimiz ortada." diye 
konuşan Fidan, aynı zamanda terör 
örgütü PKK'nın yapılan çağrıya bir an 
önce olumlu cevap vermesini, silahları 
bırakmasını ve bölgede normale 
dönüşün önünde engel olmaktan 
çıkmasının beklendiğini söyledi.

Fidan, bölgenin yıllardır savaş, karışıklık, 
işgal, kan, gözyaşı ile mücadele ettiğinin 
altını çizerek, modern zamanlarda 
bunlardan kurtulup müre�eh, güvenli, 
saygılı, özgür bir sistemin inşa edilmek 
zorunda olduğuna işaret etti.

Bu noktada eski terör yöntemlerini 
kullanan, elinde silahla bölgedeki 
hükümetlerin üzerine "bela" olmayı 
sürdüreceğini düşünen aktörlerin 
sistemden çıkma zamanın geldiğini 
kaydeden Fidan, "(Suriye'de) DEAŞ nasıl 
sistemden çıktıysa PKK da sistemden 
çıkacaktır. Ya kendi isteğiyle; barış 
içerisinde, sulh içerisinde çıkacak. Ya da 
başka türlü çıkacak." ifadesini kullandı.

Katar: Açlığın Filistinlilere karşı silah 
olarak kullanılmasını kabul edemeyiz
Katar Başbakanı ve Dışişleri Bakanı 
Muhammed bin Abdurrahman Al Sani 
de görüşme sonrası düzenlenen ortak 
basın toplantısında, Türk tarafı ile 
İsrail'in Gazze Şeridi'ne yeniden 
başlattığı saldırıları görüştüklerini 
söyledi.

Katar'ın, bu savaşı sonlandırmak ve 
tara�arı ateşkese geri döndürmek için 
ortaklarıyla çabalarını sürdürdüğünü 
vurgulayan Al Sani, "Kardeş Filistin 
halkının aç bırakılmasını ya da açlığın 
silah olarak kullanılmasını kabul 
edemeyiz. Arabuluculuğumuzda 
tara�arı yakınlaştırmaya çalıştık ancak 
kötü niyetli dedikodularla karşılaştık." 
ifadelerini kullandı.

İsrail'in Gazze Şeridi'ne insani 
yardımların girişini engellemesine 
ilişkin Al Sani, "Bizler bütün 
ortaklarımızla uluslararası camiada 
çalışmalara devam etmeliyiz, İsrail'i 
zorlayacak adımlar atmalıyız ki insani 
yardım, yakıt, içecek ve gıda Gazze 
Şeridi'ne girebilsin." dedi.

Al Sani, Mısır ve diğer ortaklarla 
Gazze'deki ateşkesin ikinci aşamasına 
doğru ilerlemek için koordinasyonu 
sürdürdüklerini, mevcut müzakerelerin 
amacının esirlerin serbest bırakılması 
ve savaşın sona erdirilmesi olduğunu 
vurguladı.

Hamas'ın İsrailli tüm esirleri serbest 
bırakmaya hazır olduğunu defalarca ve 
açıkça doğruladığını aktaran Al Sani, 
"İsrail, Gazze'deki savaşı bitirmeden 
tüm esirlerin serbest bırakılmasını 
istiyor." dedi.

Suriye'deki gelişmelere de değiinen Al 
Sani, yeni Şam yönetiminin, devleti 
yeniden yapılandırma ve halkın farklı 
kesimleri arasındaki kardeşliği 
pekiştirme yönünde attığı adımları 
desteklediklerini ifade etti.

"Suriye'de herhangi bir tarafın devlet 
dışı bir çerçevede silah taşımasını 
reddediyoruz"

Katar'ın Suriye'deki barış çabalarını 
desteklemek için diğer kardeş ülkelerle 
de iletişimini sürdürdüğünü aktaran Al 
Sani, şunları kaydetti:

"Tabii bütün bunlar Suriye halkının 
çıkarları ve istekleri doğrultusunda 
olmalıdır. Görüşmede ayrıca kardeş 
Suriye'ye uygulanan yaptırımlardan da 
bahsettik. Yaptırımların 
kaldırılmasının zamanı gelmiştir. 
Böylece Suriye halkının işlerini 
kolaylaştırmamız gerekir. Suriye'nin 
egemenliğine zarar verecek herhangi 
bir müdahaleyi kabul etmiyoruz ve 
herhangi bir tarafın devlet dışı bir 
çerçevede silah taşımasını 
reddediyoruz."

Al Sani, İran ile ABD arasında 
arabuluculuk yapan Umman'ın 
çabalarını da memnuniyetle 
karşıladıklarını dile getirdi.

İsrail-Hamas müzakereleri devam 
ediyor
Basın toplantısında Al Sani, son 

zamanlarda arabuluculuk 
müzakerelerinin devam edip etmediği 
yönündeki bir soru üzerine şu 
ifadeleri kullandı:

"Müzakereler geçen ha�alarda 
durmadı. Mısır ve Katar arasındaki 
ortak çabalar devam etti. Savaşın sona 
ermesi için uğraşımız devam ediyor. 
Şu an Hamas'ın yanıtladığı bir öneri 
vardı. 

Savaşın sonlanması ve esirlerin geri 
dönüşü için müzakereler devam 
ediyor. Savaşın sonlanmasının zamanı 
geldi, Filistin halkının aç kalmasının 
hiçbir gerekçesi yok."

Ateşkese ilişkin yolların açık olup 
olmadığına dair bir soruyu ise Al 
Sani, şöyle yanıtladı:

"Önceden dediğim gibi müzakereler 
hiç durmadı, biz sürekli çalıştık. 
Tara�arın anlaşmaya devam etmesi 
için perşembe günü yapılan anlaşma 
bu yönde yapılan çabanın bir 
uzantısıydı. Hamas'ın buradaki 
önerisi de daha önce var olan bir 
şeydi. Açıkça da ilan edildi. 
Arabuluculuk yöntemlerini doğru 
işletmeliyiz. Savaşı sonlandırmalıyız, 
bu elzem bir konu ve üzerimize 
düşeni yapıyoruz."

"ABD'deki öğrenci protestolarının 
arkasında Katar'ın olduğu iddiaları 
asılsız"

ABD'deki öğrenci protestolarının 
arkasında Katar'ın olduğu yönündeki 
iddialara ilişkin ise Al Sani, "ABD'deki 
öğrenci protestolarının arkasında 
Katar'ın olduğu yönündeki tüm 
iddialar tamamen hezeyandan 
ibarettir." ifadesini kullandı.

Amerikan üniversiteleriyle olan 
ilişkilerinin sadece Doha'daki eğitim 
kurumlarıyla sınırlı olduğunu 
vurgulayan Al Sani, şunları kaydetti:

"Katar'ın eğitim veya araştırma 
kurumlarına sağladığı her türlü 
�nansman, herkesin görebileceği 
şekilde ve şe�a�ık içinde 
gerçekleşmektedir. Katar, barış yanlısı 
bir ülkedir ve birçok farklı 
arabuluculuk görevinde önemli roller 
üstlenmiştir."

sahipliğinde düzenlenecek 
toplantıya hazırlık amacıyla yarın ve 
29 Nisan tarihlerinde Suudi 
Arabistan'ın Cidde şehrinde Kıdemli 
Memurlar Toplantısı yapılacak.

Dışişleri Bakan Yardımcısı Nuh 
Yılmaz, Kıdemli Memurlar 
Toplantısı’nın başkanlığını Kamerun 
heyetinin başkanından devralacak.

Bakan Yardımcısı Yılmaz’ın açılış 
konuşmasını yapacağı toplantıda İİT 
Genel Sekreteri Hüseyin İbrahim 
Taha'nın da hitapta bulunması 
öngörülüyor.

Cidde'deki İİT Genel Merkezi’nde 
düzenlenecek toplantıda 
gündemdeki karar tasarıları 57 üye 
ülkenin kıdemli memurları 
tarafından müzakere edilecek ve 
Teşkilatın genel siyasetini ve 
prensiplerini düzenleyen raporlar ele 
alınacak.

Kıdemli Memurlar Toplantısı’nda 
kabul edilen karar tasarıları, Dışişleri 
Bakanları Konseyinde onaylanıyor.
İİT Dışişleri Bakanları Konseyi
Türkiye, haziran ayında İİT 51. 
Dışişleri Bakanları Konseyi 
toplantısına İstanbul’da ev sahipliği 
yaparak İslam İşbirliği Teşkilatının 
dönem başkanlığını bir yıllığına 
devralacak.

Türkiye, 1976, 1991 ve 2004 
yıllarında Dışişleri Bakanları 
Konseyi toplantılarına ev sahipliği 
yaptı.

Dışişleri Bakanları Konseyinde 
Kıbrıs’taki durum, Batı Trakya Türk 
Azınlığı ve Oniki Adalar'daki Türk 
toplumu, Müslüman azınlıklar ve 
Suriye’deki durum başta olmak 
üzere, Müslüman toplumları 
ilgilendiren önemli konulardaki 
kararlar kabul ediliyor.

D
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Ticaret Bakanı Bolat'ın 
Tokyo'daki görüşme 
tra�ğinde yeni 
işbirlikleri ele alındı
Ticaret Bakanı Ömer Bolat, Osaka 
EXPO 2025 kapsamındaki 
temaslarının ardından gittiği 
Tokyo'da Japon bakanlar ve 
yetkililerle görüştü.

TİKA'dan Bosna 
Hersek'teki Osmanlı 
eserlerinin 
tanıtıldığı projeye 
destek
TİKA, Bosna Hersek'teki 
Osmanlı dönemi tarihi eserleri 
başta olmak üzere ülkenin 
kültürel değerlerinin 
tanıtımına katkı vermek 
amacıyla başlatılan "Evliya 
Çelebi'nin İzinde: Bosna 
Hersek'te Osmanlı Eserleri 
Projesi"ne destek verdi.

ürk İşbirliği ve Koordinasyon 
Ajansı Başkanlığı (TİKA), 
Türkiye'nin Saraybosna 

Büyükelçiliği himayesinde hayata 
geçirilen ve Uluslararası Saraybosna 
Üniversitesinde (IUS) başlatılan proje 
için teknik donanım desteği 
sağlayarak, dijital üretim atölyesi 
kurdu.

Bosna Hersek İslam Birliği, Yurtdışı 
Türkler ve Akraba Topluluklar 
Başkanlığı, TİKA, Vakı�ar Genel 
Müdürlüğü ve Bosna Hersek ile 
İlişkileri Geliştirme Merkezi Vakfı'nın 
(BİGMEV) da destek verdiği proje 
kapsamında, Bosna Hersek'in sahip 
olduğu tarihsel ve kültürel mirasın, 
ülke turizmine ve ekonomisine 
kazandırılması hede�yle başta 
Osmanlı dönemi eserleri olmak üzere, 
önemli tarihi ve kültürel noktalar 
belirlendi. Bu noktalar üzerinden 
ziyaret rotaları oluşturularak, her bir 
eser için bilgilendirici ve tanıtıcı 
içerikler hazırlandı.

Ayrıca, güzergahların dijital ortama 
aktarılması ve geniş kitlelere 
ulaştırılması amacıyla 
www.evliyaninizindebosna.com 
internet sitesi de kuruldu.
Proje kapsamında TİKA tarafından 
sağlanan destekle, proje çıktılarının 
dijital ortama aktarımı ve tanıtım 
materyallerinin hazırlanması süreci 
kolaylaştırıldı. Projenin tanıtım 
faaliyetlerini desteklemek amacıyla 
harita, tişört, kupa, hatıra eşya ve 
benzeri tanıtıcı ürünlerin üretimi için 
gerekli ekipmanların temini sağlandı.

olat, sosyal medya hesabından 
yaptığı paylaşımda, Tokyo'daki 
görüşmelerine ilişkin bilgi verdi.

Bakan Bolat, Japonya Arazi, Altyapı, 
Ulaştırma ve Turizm Bakanı Nakano 
Hiromasa ile görüşmesinde ulaştırma, 
altyapı ve üçüncü ülkelerde yürütülen 
projelerde işbirliğini, karşılıklı güven, 
uzun vadeli ortaklık vizyonu ve 
sürdürülebilir kalkınma hede�eri 
temelinde derinleştirme yönündeki 
kararlılıkları yeniden teyit ettiklerini 
bildirdi.

Japonya'dan Türkiye'ye geçen yıl 
itibarıyla 134 bini aşkın ziyaretçi 
geldiğini ve artan turizm ilgisinin 
halklar arasındaki bağları daha da 
güçlendirdiğini vurgulayan Bolat, 

"Türkiye ve Japonya, geçmişten 
bugüne Marmaray ve Fatih Sultan 
Mehmet Köprüsü gibi simgesel 
projelerden Orta Doğu ve Orta 
Asya'daki büyük altyapı girişimlerine 
uzanan güçlü ve stratejik işbirliği 
geçmişini paylaşmaktadır." ifadesini 
kullandı.

Japon şirketlerini yüksek hızlı tren ve 
akıllı mobilite sistemleri, kentsel 
ulaşım altyapısı ve sismik dayanıklılık 
projeleri, temiz enerjiye dayalı altyapı 
yatırımları, üçüncü ülkelerde ortak 
müteahhitlik ve yeniden inşa 
faaliyetleri gibi Türkiye'nin stratejik 
alanlarda sunduğu geniş yatırım ve 
ortaklık fırsatlarını değerlendirmeye 
davet ettiklerini belirten Bolat, şöyle 
devam etti:

"Önümüzdeki dönemde yapacağımız 
yatırım zirveleriyle altyapı alanındaki 
işbirliğimizi kurumsal çerçeveye 
kavuşturmayı, üçüncü ülkelerdeki 
işbirliğimizi artırmayı hede�iyoruz. 
Sayın Bakan Nakano'ya, Türkiye ile 
Japonya arasındaki stratejik ortaklığın 
derinleşmesine sağladığı katkılar ve 
karşılıklı büyüme vizyonumuza 
verdiği sürekli destek için içten 
teşekkürlerimi sunuyorum."

"Tarım alanındaki işbirliğimizi 
derinleştirmeye hazırız"

Bolat, Japonya Tarım, Orman ve 

Balıkçılık Bakanı Eto Taku ile de 
açık ve yapıcı görüşme 
gerçekleştirdiklerinin altını çizerek, 
tarım ve balıkçılık alanlarının 
Türkiye-Japonya ekonomik 
ortaklığının stratejik boyutları 
arasında yer aldığını anlattı.

Ekonomik Ortaklık Anlaşması'nın 
(EPA) tarım alanında Avrupa 
Birliği-Japonya EPA'sında sağlanan 
dengeye benzer anlayışla 
şekillenmesi halinde her iki taraf 
için de sürdürülebilir ve karşılıklı 
fayda sağlayan zemine 
oturabileceğini ifade ettiklerini 
aktaran Bolat, şunları kaydetti:

"Bu alanda ilerleme kaydedilmesi, 
anlaşmanın bütüncül ve dengeli 
şekilde sonuçlandırılabilmesi 
açısından önem taşımaktadır. 

Dünyanın 20. büyük tarım 
ihracatçısı olan Türkiye, 7. büyük 
tarım ithalatçısı konumundaki 
Japonya'yı bu alanda öncelikli ve 
stratejik ortak olarak görmektedir. 

Türkiye'nin Japonya'ya ihracatında 
tarım ürünleri, özellikle kuru 
meyveler, makarna, ton balığı ve 
taze ürünler önemli yer tutmaktadır.

Çi�çilerimizin, tüketicilerimizin ve 
gelecek nesillerimizin menfaatlerini 
gözeten kapsayıcı anlayışla Japonya 
ile tarım alanındaki işbirliğimizi 
daha da derinleştirmeye hazırız."

Ekonomik Ortaklık Anlaşması 
da değerlendirildi

Japonya Dış Ticaret Teşkilatı 
Başkanı Ishiguro Norihiko ile de 
son derece verimli görüşme 
gerçekleştirdiklerini vurgulayan 
Bolat, sanayi üretimi, gıda ve 
tarım, yeşil enerji, mobilite, dijital 
teknolojiler ve üçüncü ülkelerde 
işbirliği gibi alanlarda 
Türkiye-Japonya ekonomik 
ilişkilerini derinleştirmeye yönelik 
somut stratejileri ele aldıklarını 
bildirdi.

Bolat, geçen yıl itibarıyla 5,4 
milyar dolara ulaşan ikili ticaret 
hacmi çerçevesinde, daha dengeli 
ve dirençli bir ekonomik 
ortaklığın tesisinin önemini 
vurguladıklarına işaret ederek, şu 
ifadeleri kullandı:

"EPA'nın karşılıklı faydaya dayalı 
ve hızlı şekilde 
sonuçlandırılmasına yönelik başta 
JETRO olmak üzere Japon iş 
çevrelerinden gelen desteği 
memnuniyetle karşıladık. 1963 
yılında kurulan İstanbul O�si 
aracılığıyla JETRO, 60 yılı aşkın 
süredir ülkemizin güvenilir bir iş 
ortağı olmuştur. Bu güçlü mirası, 
stratejik ortaklıklar, yüksek pro�lli 
yatırım etkinlikleri ve dinamik iş 
forumları yoluyla daha da ileriye 
taşımakta kararlıyız."

T
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“Yapay Zeka Çağında 
Kültür ve Turizm” 
başlıklı panel oturumu, 
Erzurum Ekonomi 
Forumu kapsamında 
gerçekleştirildi.

Ankara’da Nauryz Fest coşkusu

ürk Devletleri Teşkilatı 
Genel Sekreteri Büyükelçi 
Kubanıçbek Ömüraliyev, 

Erzurum Ekonomi Forumu 
kapsamında düzenlenen 
“Yapay Zeka Çağında Kültür 
ve Turizm” başlıklı üst düzey 
panel oturumuna katıldı.

Panelin moderatörlüğünü, 
Türkiye Cumhuriyeti Türk Dil 
Kurumu Başkanı Prof. Dr. 
Osman Mert üstlendi. Panelde 
ayrıca, seçkin konuşmacılar 
arasında, Asad Majeed Khan 
(Ekonomik İşbirliği Teşkilatı 
Genel Sekreteri), Başaran 
Ulusoy (Türkiye Seyahat 
Acentaları Birliği eski 
Başkanı), İlker Astarcı 
(Türkiye Ulusal Ajansı 
Başkanı) ve Eda Bildiricioğlu 
(DEM Müzecilik ve Astel 
Şirketler Grubu CEO’su) yer 
aldı.

Oturum sırasında katılımcılar, 
teknolojik gelişmelerin turizm 
ve kültürel miras üzerindeki 
etkilerini ele alarak, özellikle 
gelecekteki turizm 
girişimlerinin 
sürdürülebilirliğini sağlama 
stratejilerine odaklandılar.

Panelistler, kültürel mirasın 
dijital alanda yeniden 
canlandırılmasının önemine 
vurgu yaparken, yapay zeka ve 
robotik teknolojilerin bu 
dönüşümdeki artan rolünü de 
tartıştılar.

Genel Sekreter panelde yaptığı 
konuşmada, 
www.modernsilkroadtour.com 
ve www.turkicsilkroad.com 
gibi platformların hayata 
geçirilmesinin bu dijital 
yolculukta önemli birer 
dönüm noktası olarak 
nitelendirdi. 

Ayrıca, yapay zekanın kültürel 
mirasın korunması, hikâye 
anlatımı ve destinasyon 
yönetimine entegre 
edilmesinin ortak mirasımızı 
koruyarak, ileriye dönük ortak 
bir geleceğin inşasına katkı 
sağlayacağını vurguladı.

T

Ankara Üniversitesi ev sahipliğinde, 
Kazakistan Ankara Büyükelçiliği, 
TÜRKSOY, Türk Dünyası Gençlik 

Vakfı ve Kazak Öğrenci Birlikleri iş 
birliğinde düzenlenen Nauryz Fest, büyük 
bir coşkuya sahne oldu. 

Programın açılış konuşmalarını Ankara 
Üniversitesi Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Yakup Kumtepe, Türk Dünyası Gençlik 
Vakfı Başkanı Ramazan Zor, TÜRKSOY 
Genel Sekreter Yardımcısı Sayit Yusuf ve 
Kazakistan Ankara Büyükelçisi Yerkebulan 
Sapiyev gerçekleştirdi.

TÜRKSOY'un destekleriyle hayata 
geçirilen etkinlikte yaklaşık 2000 kişiye 
pilav ikramı yapıldı. Gençlerin yoğun ilgi 
gösterdiği festivalde, konserler ve 
geleneksel dans gösterileri, kutlama pazarı 
ve yöresel lezzet stantları, interaktif 
etkinlik alanları ve fotoğraf köşeleriyle 
dolu bir gün yaşandı. Türk Dünyası’nın 
zengin kültürünü yansıtan etkinlikler, 
katılımcılara unutulmaz anlar yaşattı.

Sayit Yusuf: “Nevruz, Türk Dünyası’nın 
Birlik ve Diriliş Bayramıdır”

Sözlerine TÜRKSOY Genel Sekreteri 
Sultan Raev'in en kalbi selamlarını ileterek 
başlayan Genel Sekreter Yardımcısı Sayit 
Yusuf, konuşmasında Nevruz’un yalnızca 
doğanın uyanışı değil, aynı zamanda Türk 
Dünyası’nın birlik ve beraberliğinin bir 
simgesi olduğunu vurguladı. Yusuf, 
"Nevruz, hepimiz için yeni başlangıçların 
ve dirilişin habercisidir. Bugün burada bir 
araya gelen gençlerimiz, Türk Dünyası’nın 
gelecekteki birlik ve kardeşliğinin 
teminatıdır," ifadelerini kullandı.

Sayit Yusuf ayrıca, 1990'lı yıllarda Türk 
Cumhuriyetlerinin bağımsızlıklarını 
kazanmasının ardından başlatılan öğrenci 
değişim programlarına değinerek, bu 
projeler aracılığıyla binlerce gencin 
Türkiye’de eğitim aldığını ve ülkelerine 
döndüklerinde önemli görevler 
üstlendiğini belirtti. Yusuf, "Bugün sizler, o 
gün ekilen tohumların yeşeren 
�lizlerisiniz. Türk Dünyası’nın geleceğini 
inşa edecek olan sizlersiniz," dedi.

Gençlerin kültürel etkinliklere öncülük 
etmesinin önemine dikkat çeken Yusuf, 
TÜRKSOY olarak bu tür gençlik 

faaliyetlerine her zaman destek 
verdiklerini, gençlerin birliği ve 
dayanışmasının Türk Dünyası’nın 
aydınlık yarınları için umut kaynağı 
olduğunu sözlerine ekledi.

Kazakistan Ankara Büyükelçisi 
Yerkebulan Sapiyev ise konuşmasında, 
Kazakistan ile Türkiye arasındaki 
eğitim iş birliklerinin artarak devam 
ettiğini belirterek, gençler arasındaki 
dostluk köprülerinin gelecekte daha 
büyük projelere ilham vereceğine olan 
inancını dile getirdi.

Program kapsamında söz alan Türk 
Dünyası Gençlik Vakfı Başkanı 
Ramazan Zor, Türk Dünyası 
gençlerinin bir araya gelerek 
oluşturduğu kardeşlik köprülerinin, 
gelecekte daha güçlü iş birliklerine 
zemin hazırlayacağını ifade etti. Zor, 
Türk gençliğinin siyaset üstü bir 
anlayışla birlik içinde hareket 
etmesinin, güçlü bir Türk Dünyası için 
atılan en önemli adımlardan biri 
olduğunu vurguladı.

Ankara Üniversitesi Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Yakup Kumtepe açılışta 
yaptığı konuşmada, Türk Dünyası'nın 
köklü kültürel mirasına vurgu yaparak 
gençlerin bu mirası yaşatma ve gelecek 
kuşaklara aktarma konusundaki rolüne 
dikkat çekti. Kumtepe, bu tür 
etkinliklerin sadece kültürel değil, aynı 
zamanda dostluk ve iş birliği 
köprülerinin kurulmasına da katkı 
sağladığını belirtti.

Nauryz Fest kapsamında gün boyu 
düzenlenen konserler, halk oyunları 
gösterileri, geleneksel müzik dinletileri, 
kutlama pazarı ve yöresel tatlar standı 
gibi etkinlikler, ziyaretçilere kültürel 
bir şölen sundu. Ayrıca interaktif 
etkinlik alanlarında düzenlenen 
oyunlar ve fotoğraf köşeleri, gençlerin 
festivale renkli anılar katmasına imkan 
sağladı. 

Katılımcılar, geleneksel kültürle iç içe 
unutulmaz bir Nevruz günü yaşadı.
Program, etkinliğin 
gerçekleştirilmesine katkı sunanlara 
plaket ve teşekkür belgelerinin takdim 
edilmesiyle sona erdi.
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İçişleri Bakanı Yerlikaya: İstanbul'da 101 binin üzerinde 
vatandaşımızın barınma talepleri karşılandı
İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, İstanbul'da 6,2 büyüklüğündeki depremin 
ardından 101 binin üzerinde vatandaşın barınma taleplerinin karşılandığını 
belirterek, riskli olduğu düşünülen binalara girilmemesi uyarısında bulundu.

İçişleri Bakanı Yerlikaya, Çevre 
Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanı Murat Kurum ile Sağlık 

Bakanı Kemal Memişoğlu, Hasdal'daki 
İstanbul İl Afet ve Acil Durum 
Müdürlüğü'nde kurulan kriz 
merkezindeki değerlendirme 
toplantısının ardından basın 
mensuplarına açıklamalarda bulundu.

Yerlikaya, dün saat 12.49'da Marmara 
Denizi'nde meydana gelen 6,2 
büyüklüğündeki depremin, başta İstanbul 
olmak üzere Tekirdağ, Yalova, Bursa, 
Sakarya ve Balıkesir'de hissedildiğini, bu 
depremin ardından en büyüğü 5,9 olmak 
üzere, 266 artçı deprem meydana 
geldiğini, 4 ve üzeri artçı deprem 
sayısının ise 9 olduğunu belirtti.

Yerlikaya, depremden 26 dakika sonra, 
saat 13.15'te Türkiye Afet Müdahale 
Planı'nın (TAMP) devreye alındığını, 
tüm afet gruplarının temsilcilerinin 
AFAD Başkanlık Afet ve Acil Durumu 
Merkezi'nde toplandığını bildirdi.

Saha taramaları ve 112 Acil Çağrı 
Merkezi'ne gelen ihbarlara göre herhangi 
bir can kaybının yaşanmadığını, 
depremden kaynaklı yaralı vatandaşların 
da bulunmadığını dile getiren Yerlikaya, 
112 Acil Çağrı Merkezi'ne 16 bin 712 
çağrının geldiğini, bunlardan 995'inin 
depremle ilgili acil yardım talebi 
olduğunu aktardı.

Bakan Yerlikaya, "AFAD tarafından 
İstanbul'a 650 personel ve 148 araç 
görevlendirildi. Diğer kamu kurum ve 
kuruluşlarımız, akredite STK'lerimizle 
birlikte toplam 903 araç ve 11 bin 481 
personel görevlendirildi." dedi.

Barınma ile ilgili 27 lojistik depo ve 54 
cep deponun aktif hale getirildiğini 
bildiren Yerlikaya, İstanbul'da 51 bin 
vatandaşın camilerde, 50 bin vatandaşın 
okul, yurt ve sosyal tesislerde olmak 
üzere toplamda 101 bin vatandaşın 
barınma talebinin karşılandığını kaydetti.

Türk Kızılay koordinasyonunda 38 
belediye ve STK'den, 36 ikram çadırı, 
99'u ikram aracı olmak üzere, toplam 286 
araç ile 1508 personel ve gönüllünün 
görev yaptığını vurgulayan Yerlikaya, 348 
dağıtım noktasında 527 bini aşkın çorba, 
16 bin ekmek, 400 binin üzerinde ikram 
malzemesi, 55 bin kumanya, 400 binin 
üzerinde sıcak soğuk içecek ve 500 binin 
üzerinde su dağıtıldığı bilgisini paylaştı.

İçişleri Bakanı Yerlikaya, "Devletimiz tüm 
kurumlarıyla birlikte sahadadır. 
Vatandaşlarımızın huzuru ve güvenliği 
için gerekli tüm tedbirler alınmış, olası 
riskler titizlikle değerlendirilmektedir." 
açıklamasında bulundu.

AFAD Deprem Bilim Kurulu'nun dün 
yayımladığı açıklamayı anımsatan 
Yerlikaya, "Riskli olduğu düşünülen 
binalara girilmemesini, binası ile ilgili 

şüphesi olan vatandaşlarımızın 112 Çağrı 
Merkezi'ne bilgi vermelerini, olası artçı 
sarsıntılara karşı tedbiri elden 
bırakmamasını vatandaşlarımızdan 
özellikle rica ediyorum." diye konuştu.

Vatandaşların, resmi kurumların 
açıklamalarını dikkate almalarını isteyen 
Yerlikaya, sosyal medya ve farklı 
mecralardan yayılan, teyitsiz bilgilere itibar 
edilmemesi gerektiğinin altını çizdi.

İstanbullulara ve depremin hissedildiği 
illerde yaşayan vatandaşlara geçmiş olsun 
dileklerini ileten Yerlikaya, "Allah ülkemizi 
ve milletimizi her türlü afetten korusun." 
ifadesini kullandı.

Bakan Kurum: 7 Binamız az hasarlı
Bakan Kurum, depremin ardından 
çoğunluğu İstanbul olmak üzere 1399 
yapıya ilişkin ihbar aldıklarını ve ekiplerin 
hızlı bir şekilde inceleme yaptığını söyledi.

Binalarla ilgili son durumu paylaşan 
Kurum, "Şu ana kadar 7 binamız az hasarlı. 
Bunun dışında herhangi bir orta, ağır hasar 
söz konusu değil. Fatih ilçemizde metruk 
bir binamız yıkıldı. 

Onun da enkaz kaldırma çalışmaları bugün 
içinde tamamlanmış olacak. Bunun 
dışında, İstanbul'un 39 ilçesinde 963 
mahallesinde saha çalışmalarına devam 
ediyoruz." ifadelerini kullandı.

İstanbul'da 3 bin hasar tespit ekibinin gün 
içerisinde tedbiren okullar, yurtlar, cami ve 
hizmet binalarının içerisinde olduğu 28 bin 
500 kamu binasına ilişkin hasar tespit 
çalışması yürüteceğini belirten Kurum, 
bunun dışında gelen hasar ihbarlarının da 
hassasiyetle takip edildiğini aktardı.

Gençlik ve Spor Bakanlığı ile birlikte 
İstanbul'daki 36 Kredi ve Yurtlar 
Kurumuna bağlı yükseköğrenim 
yurtlarının taramalarını dün gece 
tamamladıklarını ve herhangi bir hasarın 
tespit edilmediğini bildiren Kurum, bugün 
de Sağlık Bakanlığı ile tüm hastaneleri 
tarayarak, sonuçları şe�af biçimde 
kamuoyuyla paylaşacaklarını dile getirdi.

"İstanbul'un artık tek gündemi deprem 
olmalıdır"

Son depremle birlikte başta İstanbul olmak 
üzere Türkiye'nin en büyük gerçeğinin 
deprem olduğunun bir kez daha 
görüldüğünü ifade eden Kurum, 
"Bugün ülke yüzölçümünün yaklaşık yüzde 
66'sı, nüfusu itibarıyla da baktığınızda 
yüzde 70'i deprem bölgelerinde 
yaşamaktadır. En son 6 Şubat 2023'te asrın 
felaketini hep birlikte yaşadık. Ama deprem 
geçtikten 3-5 gün sonra maalesef bu 
deprem gerçeğini unutuyor ve bu gerçek 
üzerinden hareket etmiyoruz. " diye 
konuştu.

Bakan Kurum, sürekli "Riskli bina öldürür. 
Riskli binada yaşamayalım, gelin hep 
birlikte bu dönüşümü gerçekleştirelim." 
dediklerinin altını çizdi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın 
13 yıl önce Gaziosmanpaşa'da, "Bedeli ne 
olursa olsun dönüştüreceğiz" sloganıyla 
kentsel dönüşüm seferberliği başlattığını 
hatırlatan Kurum, sözlerini şöyle sürdürdü:
"Bunu birçok siyasetçi söylemez. Yani 
bugüne kadar Türkiye'de kanunun bile 
olmadığı depremle mücadele noktasında bu 

kararlılığı ortaya koymak çok kıymetliydi. 
Biz de o seferberlik kapsamında 
çalışmalarımızı güçlü bir şekilde 
sürdürmeye gayret gösteriyoruz. Bugün 
İstanbul özelinde baktığımızda 1,5 milyon 
riskli yapı var. Hatta bunların yüzde 
30'unun acilen dönüştürülmesi gereken 
binalar olduğunu hepimiz çok iyi biliyoruz. 
Bu tablo karşısında asla kaybedecek 
vaktimiz yok. Bu dönüşüm göz ardı 
edilecek, ertelenecek bir durum değildir. 
Bu manada sorumluluk sahibi herkesin 
bilmesi gerekir ki İstanbul'un artık tek 
gündemi deprem olmalıdır."

"Yarısı bizden" kampanyasıyla 21 bin 
inşaat başladı

Bakan Kurum, bugüne kadar depreme 
yönelik yapılan çalışmaları anlatarak, 
TOKİ ile sağlam evler yapıp deprem 
riskine karşı önlemler aldıklarını belirtti.
Bilim insanlarının görüşleriyle süreçleri 
yürüttüklerini vurgulayan Kurum, şunları 
aktardı:

"Şu an İstanbul'da özel sektörümüzle 
birlikte 290 bin ev ve iş yerimizin 
dönüşümü devam etmektedir. Biz biliyoruz 
ki bu da yetmez. Daha kararlı olacağız. 
Hatırlayın, 2023 Mayıs ayında Sayın 
Cumhurbaşkanımız, İstanbul'un 
dönüşümü adına tarihi bir kampanyayı 
müjdeledi ve 'Yarısı bizden' dediğimiz 
kampanyamızı başlattık. Bu kampanya 
kapsamında da 41 bin konutumuzun 
görüşmeleri yürütülüyor, yani dönüşüm 
kapsamına alındı. 21 bininin de inşaatı 
sahada �ilen başladı. Devletimiz tüm 
imkan ve kabiliyetiyle, tüm gücüyle 
İstanbul'u depreme hazırlanmak için 
deyim yerindeyse İstanbul'umuzu, 
ülkemizi kurtarmak için canla başla tüm 
birimleriyle, bakanlıklarıyla çalışmaktadır."

Kurum, herkesin dönüşüm için İstanbul'u 
kurtarma seferberliğine katılması, 
seferberlik için elinden geleni yapması 
gerektiğini söyledi.

Dönüşümle ilgili olarak belediyelere de 
seslenen Kurum, "Milletimize ve özellikle 
deprem dönüşümünden doğrudan 
sorumlu olan belediyelerimize şunu ifade 
etmek istiyorum, İstanbul için her saniye 
değerli. Çünkü vakit daraldıkça daralıyor. 
İstanbul depremi bir milli güvenlik 
meselesidir. İstanbullu hemşerilerimiz 
hepimizden siyaseti politikayı bir yana 
bırakmayı ve acilen bu işe odaklanmasını 
beklemektedir. Hepimizden 16 milyon 
İstanbullunun canının ve geleceğinin söz 
konusu olduğu bir yerde siyasete ve 
polemiğe yer yoktur. Tam aksine güçlü, 
sağlıklı bir şekilde İstanbul'da yaşamayı 
hak eden milyonlara karşı hep birlikte el 
ele vermenin zamanıdır."

Bakan Memişoğlu: 60 hastamız bulunuyor
Sağlık Bakanı Memişoğlu ise birincil 
yaralanmanın olmadığı bir deprem 
yaşandığını anımsattı.

Deprem sonrası panik nedeniyle kaçarken 
yaralanan kişilerin hastanelere 
başvurduğunu aktaran Memişoğlu, "Bu 
ikincil yaralanmalarla başvuran 
hastalarımız, halihazırda geç başvurular ve 
acil gözlemdeki tedavi görenlerle birlikte 
60 hastamız bulunmakta. Bunların 55'i 
İstanbul'da, 1'i Sakarya, 2'si Yalova ve 2'si 
Tekirdağ'da olmak üzere bu hastalarımızın 
tedavileri devam etmekte. Genel sağlık 

durumları iyi, hayati tehlikeleri 
bulunmamakta." diye konuştu.

Memişoğlu, depremin ardından 
vatandaşların çağrıları sonucu 
teyakkuza geçen sağlık personelini 
tebrik etti.
Vatandaşlara panik anlarında 
soğukkanlı davranmaları, bilinçli 
hareket etmeleri, deprem öncesinde ve 
depremde nasıl davranacakları 
konusunda bilinçli olmaları yönünde 
ricada bulunan Memişoğlu, şunları 
söyledi:

"Özellikle hem yapısal anlamda hem 
mantalite anlamında depreme 
hazırlıklı olması ve depremde nasıl 
hareket edeceğini, ne yapacağını 
bilmesi, ezberlemesi gerektiğini 
söylemek istiyorum. Aynı şekilde 
devletin bütün kurumları, bakanları, 
herkes el birliğiyle ve organize şekilde 
depremle ilgili bütün önlemleri, bütün 
hizmetleri verebildiğini gördük. Ama 
yine de büyük deprem olursa nasıl 
hareket edeceğimizi istişare ediyoruz 
ve neler yapılması gerektiğini toplumla 
beraber hareket ederek İstanbul'da bu 
riskin en minimize şekilde atılmasının 
çabası içindeyiz."

Bütün hastanelerde poliklinik, ameliyat 
dahil tüm hizmetlerin kesintisiz 
sürdüğünü vurgulayan Memişoğlu, 
hastanelerin �ziksel anlamda 
analizlerinin yeniden yapıldığını 
kaydetti.

"Depremlerle ilgili riski azaltmak için 
hep beraber çalışmamız gerekir"
Memişoğlu, Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan'ın liderliğinde 
İstanbul'da 2002'den itibaren 41 büyük 
hastane yapıldığını, yaklaşık 12 sismik 
izolatörlü hastane bulunduğunu 
anlattı.

Sismik izolatörlü hastanelerin 
depremden etkilenmeden hizmetlerini 
sürdürebilir yapılar olduğunu aktaran 
Memişoğlu, şöyle devam etti:

"Bunlar bizim afet planlarımızda 
depremle ilgili merkez noktalarımız. 
Sağlıkla ilgili hem insan gücümüz hem 
�ziki yapılarımız İstanbul'daki 
depreme her zaman hazır. Özellikle 
tatbikatlarla ve yeni afet planlarıyla 
hastane afet planlarıyla sağlık 
sistemimiz her türlü depreme hazır. 
Ancak toplumun ve yapıların da hazır 
olması gerekiyor. Bu nedenle ben hep 
birlikte İstanbul'da olabilecek 
depremlerle ilgili riski azaltmak için 
hep beraber çalışmamız, birlikte 
hareket etmemiz gerektiğini 
düşünüyorum. Sağlık Bakanı olarak 
tüm gelişmeleri yakından takip ediyor, 
halkımızın sağlığı için her adımı 
atıyoruz."
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Bakan Kacır: 
Türkçe verilerle 
zenginleştirilen, 
ülkemizin ilk temel 
yapay zeka büyük 
dil modelini 
kullanıma 
sunacağız

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, Türkiye'nin ilk temel yapay zeka büyük dil modelini 
kullanıma sunacaklarını belirterek, "Yerli ve özgün yapay zeka modelleri geliştirilmesinin önünü 
açacak uygulamaları hayata geçireceğiz." dedi.

u yıl "Yapay Zeka Teknolojileri" 
temasıyla düzenlenen ve 27 
Nisan'a kadar sürecek olan "7. 

Verimlilik ve Teknoloji Fuarı", TBMM 
Başkanı Numan Kurtulmuş'un 
katılımıyla, ATO Congresium'da başladı.

Kacır, burada yaptığı konuşmada, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan'ın liderliğinde, son 22 yılda 
verimliliği merkeze alan, teknolojiyi 
üretimle buluşturan, yerli ve milli 
kapasiteyi güçlendiren çok yönlü ve 
kararlı adımlar attıklarını dikkati çekti.

Türkiye'yi dünyanın en önemli üretim 
merkezlerinden biri haline getirdiklerini 
belirten Kacır, ülkenin insansız hava 
aracı üretiminde dünya birincisi 
konumunda bulunduğunu, kendi eğitim 
uçağını, helikopterini, deniz 
platformlarını, kara araçlarını, uydularını 
üretebilen bir ülke olduğunu, güneş 
panelinden ticari araçlara, beyaz eşyadan 
demir çeliğe pek çok alanda Avrupa 
değer zincirlerinin kalbinde yer aldığını 
söyledi.

Kacır, Togg'un elektrikli, bağlantılı ve 
akıllı araç olarak yollarda yerini aldığını 
ve böylece rekabetçi ve verimli üretim 
altyapısının Türkiye'nin küresel 
ticaretteki rolünü de güçlendirdiğini 
anlattı.

Ülkenin yıllık ihracatının 36 milyar dolar 
düzeyinden bugün itibarıyla 263 milyar 
doları aşarak Cumhuriyet tarihinin en 
yüksek seviyesine ulaştığını vurgulayan 
Kacır, Türkiye'nin bugün Çin'den sonra, 
Orta Avrupa'ya kadar uzanan kuşakta en 
fazla çeşitte ürünü, rekabetçi şekilde, en 
fazla ülkeye ihraç edebildiğini dile 
getirdi.
Kacır, girişimlerin yıldızının yıldan yıla 
parladığına işaret ederek, Türkiye'nin 
2019'a kadar henüz unicorn'u yok iken 
bugün 7 unicorn'u olduğunu söyledi.

Yapay zekada "bütüncül strateji" 
vurgusu

Yapay zeka geliştirme faaliyetlerinin 
toplumlara karşı doğrudan sorumluluk 
taşıyan devlet ya da akademi gibi 
yapılardan ziyade kar 
maksimizasyonunu önceleyen şirketlerce 
yürütüldüğünü belirten Kacır, teknoloji 
savaşlarının yeni bir cephesi olarak 
görülen bu alanda ABD ve Çin'in, 
dünyanın geri kalanıyla arasındaki 
mesafeyi giderek açtığının altını çizdi.
Kacır, küresel aktörlerin Gazze gibi 
büyük insanlık dramları karşısında dahi 
ortak bir tutum sergileyememesinin, 

yakın gelecekte yapay zeka kullanımına 
dair evrensel ilkelerde uzlaşılabileceğine 
yönelik umutları zayı�attığına dikkati 
çekti.

Bakan Kacır, yapay zekanın insanlığın 
huzuru ve refahını artıran bir geleceğe 
mi hizmet edeceğini yoksa dışlayıcı, 
kontrolcü ve adaletsiz bir sistemin dijital 
tahakküm aracına mı dönüşeceğini, bu 
çağın insanlarının, alacağı kararlar ve 
atacağı adımlarla belirleyeceğini ifade 
etti.

Milli Teknoloji Hamlesi'ni 
gerçekleştiren, bilimde ve teknolojide 
iddia sahibi bir ülke olarak Türkiye'nin 
yapay zekada dünyanın gerisinde 
kalmasının asla düşünülemeyeceğini 
vurgulayan Kacır, şunları kaydetti:

"Yapay zekanın yaygın bir şekilde 
benimsenmesiyle önümüzdeki yıllarda 
ekonomimizde anlamlı seviyede bir 
ilave büyüme sağlamamız mümkün. 
Ülkemizin yapay zeka devrimini en iyi 
şekilde değerlendirebilmesinin anahtarı, 
üretim sistemlerimizi, eğitim 
politikalarımızı ve teknoloji altyapımızı 
bütüncül bir stratejiyle 
şekillendirmektir. Girişimcilik 
ekosistemimizi, sanayimizi ve iş 
gücümüzü dijital ekonomiye hazır hale 
getirmektir, Milli Teknoloji Hamlesi'nin 
özü budur. Yapay zeka gibi çığır açan
 teknolojileri çok boyutlu bir bakış 
açısıyla fırsata dönüştürmek, teknoloji 
geliştirme ve üretimde ülkemizi hak 
ettiği noktaya  taşımaktır. Güçlü insan 
kaynağı ve teknoloji geliştirme 
altyapısıyla, girişimcilik ekosistemiyle 
insanlık yararına teknoloji anlayışının 
bayraktarı ülkemizin 'insanlık için 
adalet ve merhamet' ilkelerini her 
zeminde savunmasıdır.

"Yapay zekaya 25 milyar liradan fazla 
destek Ulusal Yapay Zeka Stratejisi ve 
TÜBİTAK bünyesindeki Yapay Zeka 
Enstitüsüne de değinen Kacır, 
TÜBİTAK burs ve destek programları 
kapsamında son 22 yılda yapay zeka 
alanında 4 bin 800 proje ve 6 bin 275 
kişiye 25 milyar liradan fazla destek 
verdiklerini bildirdi.

Kacır, "TÜBİTAK Yapay Zeka 
Ekosistem Çağrıları" ile yapay zeka 
çözümlerine ihtiyaç duyan şirketlerin 
ve kamu kurumlarının, bu alanda 
teknoloji geliştiren yerli teknoloji 
tedarikçisi KOBİ'lerin, araştırma 
merkezlerinin projelerini 
desteklediklerini söyledi.

Teknoparklarda 2 bin 900'den fazla 
�rmanın, yapay zeka alanında 
yenilikçi projelere imza attığını 
anlatan Kacır, şu ifadeleri kullandı:

"218 AR-GE merkezimiz yapay zeka 
projeleri gerçekleştiriyor. Dünyanın 
en büyük teknoloji festivali 
TEKNOFEST, Deneyap Teknoloji 
Atölyeleri ve Sektör Kampüste gibi 
girişimlerle gençlerimizi, geleceğin 
teknolojilerine yön veren bireyler 
olarak yetiştiriyoruz. Yapay zeka 
teknolojilerinin etkin biçimde 
geliştirilebilmesi ve hayata 
geçirilebilmesi için güçlü ve ileri 
düzeyde bir veri işleme altyapısının 
kritik önem taşıdığının bilincindeyiz. 
Büyük veri analizi ve yapay zeka 
araştırmalarını desteklemek üzere 35 
bin dizüstü bilgisayar gücündeki 
süper bilgisayarımız ARF'i hizmete 
sunduk. Üyesi olduğumuz EuroHPC 
Ortak Girişimi ile dünyanın en güçlü 
süper bilgisayarlarından 
MareNostrum 5'e doğrudan erişim 
imkanına sahibiz. Önümüzdeki 
dönemde, Türkçe verilerle 
zenginleştirilen, ülkemizin ilk temel 
yapay zeka büyük dil modelini 
kullanıma sunacağız. Yerli ve özgün 
yapay zeka modelleri geliştirilmesinin 
önünü açacak uygulamaları hayata 
geçireceğiz. Yapay zeka dönüşüm 
programlarıyla yapay zeka 
teknolojilerinin üretim süreçlerinde 
kullanımını yaygınlaştıracağız. 
Türkiye'yi yapay zeka devrimine 
liderlik eden ülkelerden biri haline 
getirmek için çalışmalarımızı hız 
kesmeden sürdüreceğiz."

Bakan Kacır, Kıbrıs Türklerini ve tüm 
milleti, 1-4 Mayıs'ta Kuzey Kıbrıs 
Türk Cumhuriyeti'nde (KKTC) 
düzenleyecekleri TEKNOFEST'e de 
davet etti.

Bakan Yerlikaya, 
Göç İdaresi 
Başkanlığı'nın 
kuruluşunun 
12'nci yılını 
kutladı

çişleri Bakanlığı'nda gerçekleşen 
kabulde, Göç İdaresi Başkanı 
Hüseyin Kök’ün yanı sıra, Göç 

İdaresi Başkan Yardımcısı Ramazan 
Seçilmiş, Düzensiz Göçle Mücadele 
ve Sınır Dışı İşleri Genel Müdürü 
Ahmet Küçükikiz, İletişim 
Danışmanı Doç.Dr.Özgü Yolcu, 
Düzenli Göç İzleme ve Analiz Daire 
Başkanı Özge Kaplan ve Göç İdaresi 
Başkanlığı personeli hazır bulundu. 
İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya kabulün 
ardından yaptığı sosyal medya 
paylaşımında, Göç İdaresi 
Başkanlığı'nın kuruluşunun 12'nci 
yılını tebrik ederek, "Göç İdaresi 
Başkanlığımızın çatısı altında, 81 
ilimizde, gece gündüz demeden 
kararlılıkla çalışan tüm teşkilat 
mensuplarımızın yıl dönümü kutlu 
olsun" ifadelerine yer verdi.

Göç İdaresi Başkanlığı'nın, 
Türkiye'nin göç politikasının 
omurgasını oluşturan 6458 sayılı 
Yabancılar ve Uluslararası Koruma 
Kanunu'na uygun bir şekilde 
yürütüldüğünü ifade eden Bakan 
Yerlikaya, şu ifadeleri kullandı:

"Ülkemiz, göç yönetiminde 
Cumhurbaşkanımız Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan'ın liderliğinde, 
tarihsel tecrübesi, insani yaklaşımı ve 
rasyonel bakış açısıyla Dünyaya 
örnek bir model ortaya koymaktadır. 
Hukuk, insan hakları ve milli 
menfaatlerimiz temelinde, 
medeniyet değerlerimizden aldığı 
güçle, kamu düzeni, güvenliği ve 
sağlığını koruyarak, göçün uzun 
dönemdeki risk ve fırsat boyutlarını 
gözeterek faaliyet göstermektedir. 
Düzenli göç, düzensiz göçle ve insan 
ticareti ile mücadele, uluslararası 
koruma, geçici koruma, gönüllü geri 
dönüş, sınır yönetimi dahil, göç 
yönetimini ilgilendiren tüm 
alanlarda başarılara ve yeniliklere 
imza atmaktadır."

İ

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, 
Göç İdaresi Başkanlığı'nın 
kuruluşunun 12'nci yıl 
dönümünde Göç İdaresi 
Başkanı Hüseyin Kök ve 
Başkanlık personelini 
makamında kabul etti.
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Kırgız Cumhuriyeti Ankara Büyükelçiliğinden Ankara Ticaret Odası'na Ziyaret 

GENÇ MÜSİAD’DA BAYRAK DEĞİŞİMİ

Genç MÜSİAD Bayrağı Mağsum Usta’da: Hedef, 
Ticarette ve İnovasyonda Sınırları Aşmak

enç MÜSİAD’da bayrak değişimi, 
“Sınırlarını Aş” dönemi başladı! 
Müstakil Sanayici ve İşadamları 

Derneği (MÜSİAD)’nın gençlik 
yapılanması olan Genç MÜSİAD, 16. 
Olağan Genel Kurulu’nu genel merkezde 
gerçekleştirdi. Kurul sonucunda, 
GençMÜSİAD Başkanlığı görevini 
yürüten Muhammed Huzeyfe Güllüoğlu, 
görevi Mağsum Usta’ya devretti. Yeni 
dönemin mottosunu “Sınırlarını Aş” 
olarak belirlediklerini ifade eden Genç 
MÜSİAD Başkanı Mağsum Usta, 
hede�erinin ticarette, girişimcilikte ve 
inovasyonda tüm sınırları aşmak olduğunu 
vurguladı.

Genç MÜSİAD'ın 16. Olağan Genel 
Kurulu, T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mehmet Fatih Kacır, MÜSİAD Genel 
Başkanı Mahmut Asmalı, iş dünyasının 
temsilcileri ve Genç MÜSİAD Üyelerinin 
katılımıyla MÜSİAD Genel Merkezi'nde 
düzenlendi. Genel Kurul neticesinde Genç 
MÜSİAD Başkanlığı’na Mağsum Usta 
seçildi.

T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet 
Fatih Kacır’ın katılımlarıyla düzenlenen 
Genel Kurul’da Genç MÜSİAD 10. Başkanı 
Cahit Ertemel, Önceki Dönem Başkanı 
Muhammed Huzeyfe Güllüoğlu ve Genç 
MÜSİAD Başkanı Mağsum Usta sırasıyla 
konuşmalarını gerçekleştirdi.

Genç MÜSİAD 10. Başkanı Cahit Ertemel 
de göreve geldikleri ilk günden beri 
önceliklerinin her zaman teşkilatın bel 
kemiği olan şubeler ve üyelerle güçlü bağ 
kurmak olduğunu belirterek, bu anlayışla 
yola çıktıklarını söyledi.

Ertemel, Genç MÜSİAD ailesinin cevherle 
dolu olduğunu belirterek, "15 binin 
üzerinde üyemizle aracısız hemdem olduk. 
40 farklı şubemizle bölgesel teşkilat 

eğitimleri düzenledik." dedi.

Genç MÜSİAD tarihinin en kalabalık ve en 
büyük Avrupa Güvenlik ve İşbirliği Teşkilatı 
(AGİT) Programını Bosna Hersek'in 
başkenti Saraybosna'da ve İngiltere'nin 
başkenti Londra'da gerçekleştirdiklerini 
aktaran Ertemel, yurt dışı teşkilatı üyeleriyle 
istişareler neticesinde bir yurt dışı 
kitapçığının kaleme alındığını kaydetti.
Genç MÜSİAD'ın 11. Başkanı Muhammed 
Huzeyfe Güllüoğlu ise derneğin bir okuldan 
fazlası olduğunu vurgulayarak, "Bizler 
burada öğrendiklerimiz ve edindiğimiz 
deneyimlerimizle iş ve sosyal 
hayatlarımızda çok daha yetkin ve etkin 
olabildik. Genç MÜSİAD cesarettir, 
hayallerinde sınır tanımadan program ve 
projelerin hede�erini koyup sonrasında 
nerede ve nasıl olursa olsun ilgili süreci 
korkusuzca ve el birliğiyle pes etmeden 
nihayete erdirebilmektir." diye konuştu.

Yeni dönemin mottosu: Sınırlarını Aş

Genç MÜSİAD'ın yeni Başkanı Mağsum 
Usta da bu dönemde katma değerli iş 
yapmayı önceliklendiren, Türkiye'de oluşan 
iş yapma becerilerini ve tecrübelerini 
uluslararası arenaya çıkaran, iş ahlakı ve 
çalışkanlığıyla öne çıkan bir gençlik 
olacaklarını dile getirdi.
Bu dönemin mottosunu "sınırlarını aş" 
olarak belirlediklerini anlatan Usta, bütün 
sınırları ticarette, girişimcilikte ve 
inovasyonda aşacaklarını ifade etti.

Genç girişimcileri her zaman 
destekliyoruz

MÜSİAD Genel Başkanı Mahmut Asmalı, 
Genç MÜSİAD'ın sadece gençlik 
yapılanması değil, bir misyonun, hayalin 
vücut bulmuş hali olduğunu dile getirerek, 
"Gurur duyuyoruz çünkü Genç MÜSİAD, 
MÜSİAD ruhunu, değerlerini ve vizyonunu 
yarınlara taşıyan köklü altyapımız." 
değerlendirmesini yaptı.

Her gencin MÜSİAD kültürünü daha yolun 
başındayken içselleştirdiğini ve ticaretin 
sadece karla değil, aynı zamanda ahlaklı 
olarak da yürütülmesi gerektiğini 
öğrendiğini söyleyen Asmalı, bu bakımdan 
Genç MÜSİAD'ın adeta bir okul olduğunu 
kaydetti.
Asmalı, dünyanın sürekli dönüşüm 

sürecinden geçtiğini belirterek, "Teknoloji, 
dijitalleşme, yapay zekâ, sürdürülebilirlik 
ve yeşil dönüşüm gibi kavramlar artık 
sadece gündelik hayatın değil, iş 
dünyasının da tam merkezinde yer alıyor. 
Küresel rekabetin her geçen gün daha da 
keskinleştiği bu dönemde hızlı adapte 
olabilen, stratejik düşünebilen ve etik 
değerlerden taviz vermeyen genç 
girişimcilere her zamankinden daha fazla 
ihtiyaç duyuluyor." şeklinde konuştu.

Genç MÜSİAD'ın yalnızca iş �kri 
üretmekle kalmayan, aynı zamanda bu 
�kirleri geleceğin ekonomik ve toplumsal 
ihtiyaçlarına göre şekillendirebilen 
gençlerin yetiştiği bir merkez konumunda 
olduğunu vurgulayan Asmalı, şunları 
kaydetti:

"Burada, inovasyonun merkezinde duran, 
sürdürülebilirlik vizyonunu iş yapış 
biçimlerine yansıtan, yapay zekadan dijital 
teknolojilere kadar birçok alanda yetkinlik 
kazanan bir gençlik yetişiyor. Genç 
MÜSİAD'lı kardeşlerimiz, küresel çapta 
farklı kültürlerle etkileşim kuruyor, sadece 
Türkiye'nin değil, dünyanın dört bir 
yanında ticaretin, üretimin ve 
girişimciliğin nabzını tutuyor. Genç 
MÜSİAD'ımızın çok önemli boşluğu 
doldurduğunu düşünüyorum. Girişimci 
ruhu diri tutarak gençlerimizi geleceğe 
hazırlıyor."

Genç MÜSİAD'ın 16. Olağan Genel 
Kurulu'nda konuşan Kacır, Müstakil 
Sanayici ve İşadamları Derneği'nin 
(MÜSİAD) ve Genç MÜSİAD'ın başarılı 
yolculuğunun daha nice yıllar, aynı 
istikamette devam edeceğine inandığını 
ifade etti.

'Her daim birbirimizden güç aldık'

Kacır, 22 yıl önce bugünlerin, Türkiye 
Yüzyılı'nın temelleri atılmaya başladığında, 
ülkenin iş gücü ve üretiminin kısıtlı, 
potansiyeli bastırılmış, her alanda 
kabuğuna çekilmiş bir halde olduğunu 
hatırlatarak, "Yanlış politikalar, talihsiz 
kararlar, siyasi ve ekonomik 
istikrarsızlıklar adeta Türkiye'nin kaderi 
haline gelmişti. Ancak Sayın 
Cumhurbaşkanımızın liderliğinde 
başlattığımız yürüyüşümüzle ülkemizin 
tarihine ve talihine yeni bir istikamet 
verdik." diye konuştu.

MÜSİAD'ın ülkenin son 22 yılda 
nereden nereye geldiğine en yakın 
şahitleri olduğuna işaret eden Kacır, 
"Ülkemizi daha büyük, daha güçlü ve 
müre�eh bir Türkiye hede�ne 
taşıdığımız bu yolculukta her daim 
birbirimizden güç aldık. Kutlu davamıza 
inanan, yükümüzü paylaşan tüm 
neferlerimizle bir adım dahi geri 
atmadan, 22 yıla asırlık kazanımlar 
sığdırdık." ifadelerini kullandı.

Bakan Kacır'a konuşmasının ardından 
hediye takdim edildi ve aile fotoğrafı 
çekildi. Törenin ardından Genç 
MÜSİAD yeni yönetim kurulu da 
açıklandı.

Genç MÜSİAD 2025-2027 Yönetim 
Kurulu açıklandı

Genç MÜSİAD’ın 16. Olağan Genel 
Kurulu’nda yeni yönetim kurulu listesi 
de açıklandı.
2025-2027 yılları arasında Genç 
MÜSİAD’da Yönetim Kurulu’nda görev 
alacak isimler şu şekilde:
Mağsum Usta , İlkay Selçik, Ömer Faruk 
Albayrak, Remzi Köybaşı, Ömer Faruk 
Çelik, Emir Nalbantoğlu, Enes Aydın, 
Ali Kemal Aydınlıoğlu, Onur Çapkan, 
Kürşat Tatoğlu, Enes Sivritepe, Ebubekir 
Özcan, Muhammed Zahid Yıldırım, 
Esma Nur Kamar, Abdulkerim Bülbül, 
Kübra Tayfur, Ali Osman Özen, Yusuf 
Çoban, Esad Akbal, Ali Emre Yıldız, 
Furkan Meral, Mehmet Efe Şimşek, Ali 
Musab Güllüoğlu, Mehmet Ali Özdoğan, 
Reşat Cevahir, Bekir Bera Göksu, Salih 
Fırat Kara, Musa Üstün, Mustafa Turan, 
Berk Limboz, Alperen Özmen, Erhan 
Bahçecioğlu, Mahmoud Youssef, Göktuğ 
Tezsezer, Samet Bayraktar, Fatmanur 
Alparslan, Mehmet Koyuncu, Samet 
Canoğlu, Eyüp Kurumahmut, Musab 
Erkuş, Alperen Gülümser, Eren 
Demirkaynak, Emre Celal Taş, Ömer 
Safa Can, Muhammed Acar, Hüseyin 
Özer, Esranur Paksoy, Göktuğ Sarım

Büyükelçiliği'nin katkılarıyla Ankara Ticaret 
Odası'nda bir etkinlik düzenlendi.

Kırgızistan'ın ürünlerini ve ihracat 
potansiyelini tanıtmak amacıyla, Kırgız 
Cumhuriyeti'nin Türkiye Cumhuriyeti 
Büyükelçiliği'nin katkılarıyla Ankara Ticaret 
Odası'nda bir etkinlik düzenlendi.

Kırgız Cumhuriyeti Ankara Büyükelçiliği 
Elçi-Müsteşarı Sayın Aibek Akaev, ve 
Kırgızistan İhracat Geliştirme ve Tanıtım 
Merkezi Müdürü Urmat Takirov 
başkanlığındaki Kırgızistan'dan bir iş heyeti 
Ankara'ya geldi. Heyette, Kırgız ürünlerini 
Türkiye pazarına ihraç etmek isteyen ve yerel 
girişimcilerle ortaklık kurmak isteyen gıda ve 
tekstil sektöründeki işletmelerin temsilcileri 
de yer aldı.

Sunum kapsamında Kırgız ürünleri anlatıldı 

ırgızistan'ın ürünlerini ve ihracat 
potansiyelini tanıtmak amacıyla, 
Kırgızistan Cumhuriyeti Türkiye 

ve Türk ortaklara doğal gıdalar ve diğer 
ihracata yönelik ürünlerle tanışma fırsatı 
verildi. Ürünlerin yüksek kalitesine, 
sürdürülebilir ve çevre dostu üretim 
uygulamalarına özel önem verildi.

Kırgızistan Cumhuriyeti'nin ihracat 
potansiyeli hakkında da bir sunum yapıldı. 
Etkinlikte katılımcılara ihracat destek 
tedbirleri, Türkiye pazarı için gelecek vaat 
eden ürün konumları ve Kırgız İhracat 
Merkezi'nin faaliyetleri hakkında bilgi verildi. 
Ayrıca Kırgız �rmaları ürünlerini tanıttı ve 
işbirliği fırsatları hakkında görüştü.

Kırgız tarafı, Türkiye ile ticari ve ekonomik 
ilişkilerini aktif bir şekilde geliştirme niyetini 
vurgulayarak, Kırgız ürünlerinin Türk 
pazarına sunulması konusunda Türk 
tarafından daha fazla destek sağlanması 
ümidini dile getirdi.

Birliktelik fotoğraf çekimi ile son buldu.

K

G
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DEİK Başkanı Olpak: Suriye ile 
İşbirliği Fırsatları 
Değerlendiriliyor

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu: Geçen 
sene ülke milli gelirimiz 1,3 trilyon 
dolara ulaşarak rekor kırdı

Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK) Başkanı Nail 
Olpak, Suriye'deki ulaştırma ve yatırım fırsatları 
hakkında bilgi verdi. Suriye temaslarını ve iş dünyasının 
beklentilerini paylaşan Olpak, hızlı işbirlikleri için 
mevcut altyapının değerlendirilebileceğini vurguladı.

TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu, "Geçen sene 
ülke milli gelirimiz 1,3 
trilyon dolara ulaşarak 
rekor kırdı. Küresel mal 
ihracatından aldığımız pay 
yüzde 1,08'e, hizmet 
ihracatından ise yüzde 1,3'e 
yükselerek tarihinin en 
yüksek seviyelerine çıktı." 
dedi.

ış Ekonomik İlişkiler Kurulu 
(DEİK) Başkanı Nail Olpak, 
"Suriye Ulaştırma Bakanı 

Yarub Süleyman Bedir, ellerindeki bazı 
liman ve benzeri işletmeleri kendilerinin 
işletmek istemediklerini, arzu edenler varsa 
bunlarla işbirliklerine hazır olduklarını 
söyledi. Bu, bence hızlı girilebilecek 
alanlardan biri." dedi.

Ticaret Bakanı Ömer Bolat'ın iki gün süren 
Şam temaslarında iş dünyasından önemli 
isimler yer aldı. Heyette bulunan DEİK 
Başkanı Olpak, basın mensuplarına, Suriye 
temaslarını ve bundan sonraki süreci 
değerlendirdi.

Suriye'de yeni hükümetin kurulmasının 
ardından yapılan bu ziyaretin önemine 
işaret eden Olpak, ilk olarak Suriye 
Ekonomi Bakanı Nidal Şaar ile 
görüştüklerini aktardı. Olpak, şunları 
kaydetti:

"İş dünyasının beklentileri nelerdir 
sıraladığımız zaman, işin ikili ticaret tarafı 
var ve bu nispeten daha kolay kısmı. 
Kendisi aynı zamanda Sanayi Bakanı 
olduğu için yatırımlar tarafını da konuştuk. 
Gerçekçi olmak gerekir ki yatırımları, kısa, 
orta ve uzun vadeli düşünmek gerek. 
Yatırım bugünden yarına hızlı dönecek 
şeyler değil. Evet, Suriye'de bir potansiyel 
var ama zamana ihtiyaç olduğunu 
görmemiz gerek.

Bu kısımda karşılıklı olarak neler 
yapabileceğimizi konuştuk. Tabii ticaretin 
ve yatırımın olabilmesi için bunların 
ulaşımının, yani lojistiğinin sağlanması 
lazım. Bu çerçevede Suriye Ulaştırma 
Bakanı Yarub Süleyman Bedir ile görüştük. 
Kara-deniz-hava yolu ayağı var bunun. 
Sayın Bakan ile bu anlamda neler 
yapılacağını konuştuk. Ellerindeki bazı 
liman ve benzeri işletmeleri kendilerinin 
işletmek istemediklerini, arzu edenler varsa 
bunlarla işbirliklerine hazır olduklarını 
söyledi. Bu, bence hızlı girilebilecek 
alanlardan biri. Çünkü sıfırdan bir yatırımı 
konuşmuyorsunuz, mevcut, atıl, işlemez 
durumda olan bir işi konuşuyorsunuz."

"İki ayrı kanun beklentimiz var. 'Bunlar 
olduktan sonra iş dünyası ne yapacağını 
bilir.' dedik"
Olpak, Türkiye'de tekstilin bazı boyutları 
gibi bazı alanlarda da atıl kapasite 
denebilecek konular olduğuna işaret 
ederek, görüşmelerde onların buraya 
getirilmesinin söz konusu olup 
olamayacağını ele aldıklarını söyledi.

Ticareti yaparken bankacılık 
sektörünün de Suriye'de olması 
gerektiğini vurgulayan Olpak, şu 
değerlendirmelerde bulundu:

"Ticareti yapabilmek için para 
transferlerini yapabiliyor olmanız ve 
ticaret hukukunun kurallarının 
oluşması lazım. Bu netlikteki 
görüşmeyi de Suriye Maliye Bakanı 
Muhammed Yusr Berniyye ile 
gerçekleştirdik. 

Devamında da iki ayrı kanun 
beklentimiz var, biri, Yatırımların 
Teşviki ve Korunması Anlaşması' biri 
de 'Çi�e Vergilendirmenin Önlenmesi 
Anlaşması'. 'Bunlar olduktan sonra iş 
dünyası ne yapacağını bilir.' dedik.
Sonrasında Suriye Kara ve Deniz 
Limanları Genel İdaresi Müdürü 
Kuteybe Ahmed Bedevi ile çok önemli 
bir görüşme gerçekleştirdik. Birebir 
gümrük kapılarında neler yaşandığını 
konuşma imkanımız oldu. Bu yönüyle 
oldukça dolu bir ziyaret oldu. Şu 
anlaşmayı imzaladık gibi bir somutluk 
yoktu ama net konular konuşuldu, bu 
yönüyle ziyareti oldukça somut 
buluyorum. 'Şöyle bir anlaşma 
imzaladık.' diye dönmedik ama çok 
güzel bir altyapıyla döndük. Sürecin 
takipçisi olacağız."

Olpak, DEİK tarafını ilgilendiren bir 
konuyu daha görüştüklerini dile 
getirerek, "İş Konseyleri ile çalışıyoruz. 
Türkiye-Suriye iş konseyimizin Suriye 
ayağını belirlemeleri gerekiyor, bunu 
ilettik ve haklı olduğumuzu söylediler. 

En kısa zamanda karşı kanadımızı 
belirleyeceklerini söylediler. DEİK 
açısından çok somut adımlardan biri 
buydu." ifadelerini kullandı.

Bazı konuların hızlı ilerleme 
potansiyeli bulunduğunu anlatan 
Olpak, "Ticareti gayet hızlı 
götürebiliriz ama yatırımlar 
konusunda onların biraz zamana 
yayılacağını bilmemiz lazım. Bazı 
yatırımları, burada şu an atıl, 
işletilemeyenleri hızlı devreye 
almamız, Türkiye'den benzerlerini 
buraya getirmemiz olur ama sıfırdan 
kurulacak bir yatırım için bazı şeylerin 
oturması lazım." diye konuştu.

D

ürkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu, Ekonomik 

İşbirliği Teşkilatı (EİT) tarafından "2025 
Turizm Başkenti" ilan edilen Erzurum'da 
bir otelde düzenlenen Palandöken 
Ekonomi Forumu'nun ikinci gününde 
düzenlenen "Türkiye'nin Yatırım U�u: 
Fırsatlar ve Gelecek Vizyonu" özel 
oturumuna moderatörlük yaptı.

Oturuma küresel iş camiasından kişilerin 
katıldığını belirten Hisarcıklıoğlu, "Son 
dönemde içeride ve dışarda pek çok 
karmaşa yaşadık ama tüm bunların 
u�umuzu karartmasına müsaade 
etmedik. 21. asrın bu ilk çeyreğinde, 
sadece 2 sene hariç, yani son 25 senede 2 
sene hariç, ekonomisi devamlı büyümüş 
bir Türkiye var." ifadesini kullandı.
Hisarcıklıoğlu, şöyle konuştu:

"Geçen sene ülke milli gelirimiz 1,3 
trilyon dolara ulaşarak rekor kırdı. 
Küresel mal ihracatından aldığımız pay 
yüzde 1,08'e, hizmet ihracatından ise 
yüzde 1,3'e yükselerek tarihinin en yüksek 
seviyelerine çıktı. Türkiye'nin 4 saatlik 
uçuş menzili içinde 1,3 milyar nüfus, 28 
trilyon dolar milli gelir ve 9 trilyon dolar 
ithalat hacmi bulunmaktadır. Tüm bu 
coğrafyalarda ortak iş ve yatırım 
yapılabilecek, tüm bu ülke pazarlarına 
birlikte giriş yapılabilecek en donanımlı ve 
tecrübeli iş insanları Türkiye'dedir. ABD 
ve Avrupa'nın Çin'e alternatif tedarik 
merkezi arayışları ülkemiz için de önemli 
bir fırsattır. Özellikle Avrupa'ya coğra� 
yakınlığımız ve değişen koşullara hızlı 
adapte olma özelliğimiz, buradan gelen 
talepleri karşılamakta bize avantajlar 
sunmaktadır. Türkiye, rekabetçi biçimde 
üretebildiği ürün sayısı ve pazar çeşitliliği 
açısından dünyanın sayılı ülkeleri 
arasında yer almaktadır. Kendi bölgesinde 
de en yüksek ürün ve pazar çeşitliliğine 
sahip ülkedir."

"Pek çok sektörde Avrupa'nın ana 
tedarikçisi konumundayız"

Bazı ihracat rakamlarını paylaşan 
Hisarcıklıoğlu, şöyle devam etti:

"İmalat sanayimizde yüksek teknolojili 
ürün ihracatı 5 sene önce 6 milyar 
dolardı, geçen sene 10 milyar dolara çıktı. 
Sahip olduğumuz üretim kabiliyeti son 
derece çeşitlidir. Otomotiv, beyaz eşya, 
inşaat malzemeleri, demir-çelik, hazır 
giyim gibi pek çok sektörde Avrupa'nın 
ana tedarikçisi konumundayız, pek çok 
sektörde de Avrupa'nın 1 numaralı 
tedarikçisiyiz. Dış ticaret verilerinde 
görünen ürün ve pazar çeşitliliğinde, 
Türkiye'nin zenginliğidir. Bu topraklarda 
inşa ettiğimiz iş yapabilme kapasitesinin 
bir göstergesidir. Aslında Türk 
girişimciliğinin çok önemli bir gücünün 
göstergesidir. Yalnızca üretimde değil, 
pazarlama kabiliyetinde de başarının 
işaretidir. Son 30 yılda memleketimizde 
genişleyen bir kabiliyet havuzu olduğu 
açık, seçik ortadadır. Türkiye 

ekonomisinin ürün ve pazar çeşitliliği, 
Türkiye'nin kuvvetli yanıdır. Türkiye en 
fazla sayıda ürünü, en fazla sayıda 
pazara rekabetçi olarak satan ülkedir. 
Kuvvetli yanımızın nereye odaklanma 
fırsatı getirdiğini ıskalamamakta da 
fayda vardır."

Hisarcıklıoğlu, özel sektörün, yerel 
aktör olmanın ötesine geçtiğini 
belirterek, Türkiye'nin, İtalya ile Çin 
arasındaki Rusya ve İsrail'in de dahil 
olduğu geniş coğrafyada üretim ve 
ihracat kapasitesine sahip lider ülke 
olduğunu ifade etti.

"Büyüme hikayemizi tüm dünyaya 
gösterebilmeliyiz"

Bölge coğrafyasının en büyük üretim 
gücü olan ülkenin Türkiye olduğunu 
söyleyen Hisarcıklıoğlu, şunları 
kaydetti:
"Komisyonculara mal satmakla ihracat 
yapmayı öğrenen girişimcilerimiz, artık 
yabancı pazarlarda kendileri yerleşik 
hale gelmektedir. Türk özel sektörünün 
yurt dışındaki yatırımları 130 ülkede 60 
milyar dolara ulaştı. Çevre 
coğrafyamızın tamamında 
yatırımlarımız, inşaatlarımız, makine 
parklarımız ve ortaklıklarımız 
bulunuyor. Dünyanın en büyük 250 
uluslararası müteahhitlik �rmasından 
42'si Türkiye'den çıkmıştır ve bu 
kapsamda dünya ikincisiyiz. Turizmde 
dünyada gelen turist sayısı bakımından 
ilk 5 destinasyonu arasına girmekteyiz. 
Gelir itibarıyla yedinci sıradayız, 
bunları geliştirmek ve büyütmek 
bizlerin elinde. Rekabet gücümüzü 
artıracak yapısal reformlara devam 
etmeli, büyüme hikayemizi tüm 
dünyaya gösterebilmeliyiz."

Yeşil ve dijital dönüşüme öncelik 
verilmesinin, küresel rekabet gücün 
artması noktasında önemli olduğunu 
aktaran Hisarcıklıoğlu, "Küresel 
gelişmeleri ve büyüyen ticaret savaşları 
ihtimalini de göz önünde aldığımızda, 
türbülansı yüksek bir süreçte hep 
beraber geçiyoruz ama biz bunları da 
aşacağımıza inanıyoruz. 15 yıldır 
kesintisiz büyüyen bir ekonomimiz var. 
Düşünün 15 yıl Türkiye'nin başından 
siyasi ekonomik neler geçti. O 
dönemlere rağmen Türkiye 15 yıldır 
kesintisiz büyüyor. Dirençli ve dinamik 
bir ekonomimiz var, belki de özel 
sektörün en büyük başarısı esnek 
olması. Ekonomi yönetiminin kararlı 
duruşunu, istikrar vurgusunu ve 
rasyonel politikalara bağlılığını da 
geleceğe dair umut verici buluyoruz. 
Orta Vadeli Program'da yer aldığı gibi 
üretimin, istihdamın ve ihracata dayalı 
büyümenin desteklenmesini, iş ve 
yatırım ortamını iyileştirecek 
reformlara devam edilmesini, yeşil ve 
dijital dönüşüme öncelik verilmesini 
küresel rekabet gücümüzün artması 
anlamında çok önemli görüyoruz." diye 
konuştu.
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Bayraktar TB3 SİHA'dan TCG 
Anadolu'ya başarılı 4 sorti

Lahey’de Anzak Günü’nde 
Büyükelçi Ünal Çelenk Sundu

Bayraktar TB3, kısa pistli gemiden tam otonom 
kalkış-iniş testleri kapsamında Saros Körfezi'nde 
seyreden TCG Anadolu gemisine başarılı 4 sorti 
gerçekleştirdi.

ayraktar TB3 SİHA, önceki 
testlerinde olduğu gibi kısa pistli 
gemiden tam otonom kalkış-iniş 

testlerini de başarıyla tamamladı.

Bayraktar TB3 SİHA, test sırasında Saros 
Körfezi'nde seyreden TCG Anadolu 
gemisine 4 sorti gerçekleştirdi. Böylece 
TCG Anadolu gemisine 4 kez başarıyla 
kalkış-iniş yapan Bayraktar TB3, son 
sortisini ise gün batımında tamamladı.

Milli SİHA, kısa piste önceki testlerde 
olduğu gibi hiçbir iniş destek ekipmanı 
kullanmadan indi. Test sırasında Baykar 
tarafından geliştirilen yapay zeka 
algoritmaları da başarıyla görev yaptı. 
Tam otonom kalkış ve inişler, yapay zeka 
algoritmalarının desteğiyle 
gerçekleştirildi.

Bayraktar TB3 SİHA bugüne kadar 
gerçekleştirilen test uçuşlarında toplam 
1016 saat 42 dakika havada kaldı. Milli 
SİHA 20 Aralık 2023'te gerçekleştirilen 
uzun uçuş testinde ise yere inmeden 32 
saat havada kalarak gökyüzünde 5 bin 700 
kilometre yol katetti.

Tarihe geçen ilk uçuş testini 19 Kasım 
2024'te Muğla Aksaz açıklarında seyreden 
TCG Anadolu gemisinde başarılı bir 
şekilde tamamlayan milli SİHA'nın daha 
sonra 26 Kasım 2024'te gerçekleştirilen 
uçuş testleri de başarıyla yapıldı. Milli 
SİHA, bu kapsamda dünya havacılık 
tarihinde bir ilke imza attı.

Bayraktar TB3 SİHA, 25 Mart ve 27 Mart 
2025 tarihlerinde gerçekleştirilen atış 
testlerinde, ROKETSAN tarafından 
geliştirilen İHA-122 süpersonik füze ile 
deniz üzerindeki hede�eri tam isabetle 
vurdu.

Milli SİHA, 27 Mart'ta yapılan testte görüş 
hattı irtifasının altında gerçekleştirdiği 
atışla 6x6 metrelik perdeli hede� başarıyla 
imha ederken, hede� havadaki Bayraktar 
TB2 lazerle işaretledi. Bu testlerle birlikte 
iki SİHA'nın koordineli görev kabiliyeti 
de başarıyla sergilendi.

Bayraktar TB3 SİHA, 25 Haziran 2024'te 
Edirne'nin Keşan ilçesindeki Baykar Uçuş 
Eğitim ve Test Merkezi’nde 
gerçekleştirilen uçuşta, 36 bin 310 feet 
irtifaya çıktığı Yüksek İrtifa Sistem 
Performans Testini başarıyla tamamladı. 
TEI tarafından yerli olarak geliştirilen 
PD-170 motoruyla havalanan milli SİHA, 
böylece kritik bir eşiği daha geçti.

Milli havacılık tarihinin irtifa rekoru ise 
45 bin 118 feet ile Baykar tarafından milli 
ve özgün olarak geliştirilen Bayraktar 
AKINCI TİHA'ya ait bulunuyor.

Türkiye'nin caydırıcı gücünde çarpan 
etkisi sağlayacak

Bayraktar TB3 SİHA, 26 Mart 2024 
tarihinde ilk kez ASELSAN tarafından 
milli olarak geliştirilen ASELFLIR-500 
ile uçtu. İcra edilen test kapsamında 
dünyadaki muadillerine göre en yüksek 
performansa sahip olan ASELFLIR-500 
Elektro-Optik Keşif, Gözetleme ve 
Hede�eme Sistemi entegrasyonu 
başarıyla gerçekleştirildi.

Milli SİHA, katlanabilen kanat yapısının 
yanı sıra sahip olacağı kabiliyetler ile 
envantere girdiğinde sınıfındaki lider 
insansız hava aracı olacak.

Görüş hattı ötesi haberleşme 
kabiliyetine de sahip olacak milli SİHA, 
bu sayede çok uzun mesafelerden 
kumanda edilebilecek. Böylece 
keşif-gözetleme, istihbarat ve taşıdığı 
akıllı mühimmatlar ile taarruz 
görevlerini deniz aşırı hede�ere karşı 
icra ederek, Türkiye'nin caydırıcı 
gücünde çarpan etkisi sağlayacak.

Başlangıçtan bugüne tüm projelerini öz 
kaynakları ile yürüten Baykar, 2003 
yılındaki İHA AR-GE sürecinin 
başlangıcından itibaren tüm gelirlerinin 
yüzde 83'ünü ihracattan elde etti.

2023'te 1,8 milyar dolarlık ihracat yapan 
Baykar, Türkiye'deki tüm sektörlerde en 
fazla ihracat gerçekleştiren ilk 10 �rma 
arasında yer aldı.

Dünya insansız hava aracı ihracat 
pazarının en büyük �rması olan Baykar, 
2024 yılında da küresel ölçekteki 
başarısını sürdürdü ve gelirlerinin 
yüzde 90'ını ihracattan elde ederek 1,8 
milyar dolarlık ihracat gerçekleştirdi.

İhracatın Şampiyonları Ödülü alan 
Baykar, 2021, 2022 ve 2023 yıllarında 
Cumhurbaşkanlığı Savunma Sanayii 
Başkanlığı ve Türkiye İhracatçılar 
Meclisi verilerine göre savunma ve 
havacılık sektörünün ihracat lideri oldu.

2023'te sektör ihracatının üçte birini tek 
başına yapan Baykar, 2024'te de 
savunma ve havacılık sektörünün 
toplam ihracatının dörtte birini tek 
başına gerçekleştirerek Türkiye'yi 
küresel SİHA ihracat pazarında lider 
konuma taşıdı.
Dünyanın en büyük insansız hava aracı 
şirketi olan Baykar, Bayraktar TB2 SİHA 
için 34 ülkeyle, Bayraktar AKINCI 
TİHA için ise şimdiye kadar 11 ülkeyle 
ihracat anlaşması imzaladı.

B

ürkiye’nin Lahey Büyükelçisi 
Selçuk Ünal, Hollanda’nın 
Lahey kentinde düzenlenen 

Anzak Günü Töreni’ne katılarak 
Türkiye adına anıta çelenk sundu. 
Törende Ünal’a, Türkiye’nin Lahey 
Büyükelçiliği Askeri Ataşesi de eşlik 
etti.

Her yıl geleneksel olarak 
gerçekleştirilen Anzak Günü, özellikle 
Avustralya ve Yeni Zelanda 
ordularının, I. Dünya Savaşı sırasında 
Çanakkale Cephesi’nde verdikleri 
kayıpları anmak için düzenleniyor. 
Ancak Anzak Günü, yalnızca Anzak 
askerlerini değil, savaşın her iki 
tarafında yaşamını yitiren tüm 
askerleri anmak adına uluslararası bir 
anma günü olarak kabul ediliyor.

Lahey’deki tören, Avustralya ve Yeni 
Zelanda’nın Hollanda Büyükelçilikleri 
tarafından ortaklaşa organize edildi. 
Etkinlikte, Hollanda hükümet 
yetkilileri, çeşitli ülkelerin 
büyükelçileri, askeri ataşeler ve sivil 
toplum temsilcileri hazır bulundu. 
Anma sırasında yapılan konuşmalarda 
savaşın insanlık üzerindeki yıkıcı 
etkilerine dikkat çekilirken, barışın ve 
uluslararası dostlukların önemi 
özellikle vurgulandı.
Büyükelçi Selçuk Ünal, törende 
Çanakkale Savaşı vesilesiyle Mustafa 
Kemal Atatürk’ün Anzakların 
annelerine ithaf ettiği sözleri okudu.

Tören, çelenk sunumu, saygı duruşu 
ve milli marşların okunmasıyla devam 
etti. Programın sonunda katılımcılar, 
anıta çelenk bırakarak bireysel 
anmalarını gerçekleştirdi. Lahey’deki 
Anzak Günü etkinlikleri, Türkiye’nin 
barış ve uluslararası anlayışa verdiği 
önemi bir kez daha ortaya koydu.

Büyükelçi Ünal’ın Pekin’e 
Atanması 
Toplumda Üzüntüyle Karşılandı
Öte yandan, Anzak Günü 
törenine denk gelen günlerde 
Lahey Büyükelçisi Selçuk Ünal’ın 
görev yerinin değişeceği bilgisi 
Hollanda Türk toplumu ve 
diplomatik çevrelerde büyük 
yankı uyandırdı. 

Ünal’ın Çin’in başkenti Pekin’deki 
Türkiye Büyükelçiliği’ne atanacağı 
resmi olarak duyuruldu.

Hollanda’da görev yaptığı süre 
boyunca hem Türk toplumu hem 
de Hollandalı yetkililerle güçlü 
ilişkiler kuran Selçuk Ünal, sıcak 
yaklaşımı, çözüm odaklı 
çalışmaları ve etkin diplomatik 
girişimleriyle geniş bir takdir 
toplamıştı. Vatandaşların 
sorunlarına doğrudan eğilmesi, 
kültürel etkinliklerde aktif rol 
alması ve özellikle gençlere 
yönelik projelere verdiği destek, 
Ünal’ı toplumun gözünde özel bir 
yere taşıdı.

Ünal’ın döneminde, Türk 
toplumunun Hollanda’daki 
görünürlüğü artmış, resmi 
günlerde düzenlenen 
etkinliklerde geniş katılım 
sağlanmıştı. Ayrıca Ünal, 
Hollanda’daki Türk vatandaşlarına 
yönelik bilgilendirme toplantıları 
ve konsolosluk hizmetlerinin 
geliştirilmesi gibi birçok alanda da 
önemli çalışmalar yürütmüştü.
Büyükelçi Ünal’ın Çin’e atanacak 
olması, Türk toplumunda 
üzüntüyle karşılandı. Birçok sivil 
toplum kuruluşu temsilcisi, 
Ünal’ın iki ülke arasındaki 
dostane ilişkilerin gelişmesine 
ciddi katkılar sunduğunu 
belirterek, kendisine yeni 
görevinde başarılar diledi.
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kgün, aynı coğrafyayı paylaşan, 
aynı dili konuşan, aynı kültür 
geleneklerine ve inanca sahip 

inanca sahip Türkiye ve Azerbaycan 
arasındaki ilişkilerin müstesna olduğunu 
belirtti.

Akgün, "bir millet, iki devlet" anlayışıyla 
şekillenen Türkiye ve Azerbaycan 
ilişkilerinin kritik dönemlerde somut 
çıktılara dönüştüğünü söyleyerek 2. 
Karabağ Savaşı'nda elde edilen zaferde 
Azerbaycan'ın kararlılığını, Türkiye'nin 
de güçlü manevi ve siyasi desteğini örnek 
gösterdi.

Azerbaycan'ın Karabağ ve çevresini imar 
ve ihya etmek için projeler 
gerçekleştirdiğini hatırlatan Akgün, Türk 
şirketlerinin de bu çalışmalara büyük 
destek verdiğini bildirdi.

Büyükelçi Akgün, iki ülke halkının da 
ilişkilerin düzeyinin farkında olduğunu 
ve bunun kıymetini bildiğini söyleyerek 
Azerbaycan'ın her tarafında Azerbaycan 
bayraklarıyla Türk bayraklarının yan 
yana dalgalandığını kaydetti.

Türk ve Azerbaycan halklarının 
kalplerinin birlikte attığını vurgulayan 
Akgün, şöyle devam etti:
"Siyasi anlamda özellikle Sayın 
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip 
Erdoğan ve Azerbaycan Cumhurbaşkanı 
Sayın İlham Aliyev'in göstermiş olduğu 
güçlü liderlik ve kardeşlik anlayışı 
ilişkilerin her seviyesine damgasını 
vurmaktadır. Bu, harpta olduğu gibi 
özellikle deprem dönemindeki o zor 
günlerde Azerbaycan halkının Türk 
halkına yönelik desteğinde de kendisini 
gösterdi. En fazla kaygılanan, en fazla 
yardım gönderen ülke Azerbaycan oldu o 
günlerde. İki ülke arasında halk 
nazarında ve liderler düzeyinde son 
derece mükemmel ilişkilerimiz var. 
Ekonomik ve kültürel anlamda 
ilişkilerimizi derinleştirip birbirimizi 
daha fazla anlamamız ve ortak işbirliği 
yapma perspekti�ni güçlendirmemiz 
lazım."

Birol Akgün, iki ülkenin enerji ve 

ulaştırma alanındaki işbirliklerine de 
değinerek "Enerji alandaki 
işbirliklerimiz çok yüksek. Ulaştırma ve 
bağlantısallığın güçlendirilmesi 
noktasında projeler devam ediyor. 
Bakü-Ti�is-Kars Demir Yolu Hattı'nın 
bu yaz açılmasını bekliyoruz. Eğer 
açılırsa Orta Koridor'dan Türkiye 
üzerinden batı-doğu yönlü mal 
taşımacılığı inanılmaz derece bir 
patlama yaşayacak. Potansiyeli en az 
beşe katlayacak." diye konuştu.

Azerbaycan, Gürcistan, Türkiye ve 
Bulgaristan arasında yenilenebilir 
enerjiyle üretilen elektriğin, Türkiye'ye 
ve Türkiye üzerinden Avrupa 
piyasalarına aktarılmasını hede�eyen 
bir anlaşma imzalandığını hatırlatan 
Akgün, bu hattın Romanya ve 
Moldova'ya kadar uzanabileceğini 
belirtti.

Büyükelçi Birol Akgün, Doğu-Batı 
Ulaştırma Koridoru'nun son derece 
önemli bir entegrasyon alanı olduğunu 
vurgulayarak şunları kaydetti:

"(Azerbaycan'la Ermenistan arasında) 
Kalıcı barış anlaşması imzalanır ve 
Zengezur geçişi açılırsa Çin'den 
Londra'ya uzanan çizgide Türk 
dünyasının Orta Koridor perspekti� son 
derece gelişecek demektir. Biz buna 
destek veriyoruz."

Türkiye ve Azerbaycan arasında kültürel 
ilişkilerin daha da derinleştirilmesi 
gerektiğini vurgulayan Akgün, özellikle 
kültürel turizm alanında büyük 
potansiyel olduğunu söyledi.

Akgün, iki ülke arasındaki ekonomik 
ilişkilere yönelik, "Ticaret hacmimiz şu 
anda 6,5 milyar dolar. 
Cumhurbaşkanlarımızın bize vermiş 
olduğu hedef 15 milyar dolar. Bunun bir 
hayal olmadığını, gelecek 3-5 yıl 
içerisinde bu dediğimiz entegrasyon 
süreçleri hızlanırsa çok kolayca 
ulaşabileceğini ümit ediyorum." 
ifadelerini kullandı.

A

Türkiye'nin Erbil 
Başkonsolosu Topçu, Zaho 
ve sınırda ticari ilişkilerin 
geliştirilmesini görüştü

Türkiye'nin Bakü 
Büyükelçisi Akgün, 
Azerbaycan'la ile ilgili 
değerlendirmeler de 
bulunduTürkiye'nin Erbil Başkonsolosu Erman Topçu, Duhok’un Zaho ilçesi ile 

Habur Sınır Kapısı ve İbrahim Halil Sınır Kapısındaki temaslarında 
ticari ilişkilerin geliştirilmesinin yanı sıra ikili, kültürel ve siyasi 
ilişkileri de ele aldı

Türkiye'nin Bakü Büyükelçisi Prof. Dr. Birol Akgün, 
Cumhurbaşkanları Recep Tayyip Erdoğan ve İlham Aliyev'in 
göstermiş olduğu güçlü liderlik ve kardeşlik anlayışının 
Türkiye-Azerbaycan ilişkilerin her seviyesine damgasını 
vurduğunu söyledi.

aşkonsolos Topçu, Habur Sınır 
Kapısı ve İbrahim Halil Sınır 
Kapısında incelemelerde bulunarak 
yetkililerle bir araya geldi.

Topçu, yaptığı açıklamada, Habur-İbrahim 
Halil Sınır Kapısının bütün dünya için çok 
önemli olduğuna işaret ederek, “Erbil 
Başkonsolosu olan bir yetkilinin gerçekten 
bir elinin sürekli olarak Habur’da olması 
gerekiyor. Biz de böyle yapmaya 
çalışıyoruz.” dedi.

Sınır kapısını ziyaret ederek Habur 
tarafında Şırnak Valisi Birol Ekici ve 
İbrahim Halil tarafında ise Gümrük 
Müdürü Hamit Ali ile görüştüklerini 
belirten Topçu, “Şu an gündemdeki en 
önemli konu gümrük işlemleri konusunda 
Bağdat ve Erbil arasındaki süreç. Bunun 
suhuletle halledilmesi gerekmekte çünkü 
ticarete olası olumsuz etkileri olabilir.” diye 
konuştu.

Topçu, yeni ulaştırma koridorlarından 
bahsedildiği bir dönemde, ticaretin 
herhangi bir sorunla karşılaşmadan 
yapılmaya devem edilmesinin herkesin 
çıkarına olduğunu vurgulayarak, Türkiye 
olarak hem Bağdat hem Erbil ile 
konuştuklarını ve çözüm için yardımcı 
olmaya çalıştıklarını dile getirdi.

"Zaho bizim için çok önemli"
Temasları kapsamında Zaho ilçesine de 
geldiklerini belirten Topçu, burada Zaho 
Bağımsız İdare Başkanı Guhdar Şeho ile bir 
araya geldiklerini kaydetti.

Topçu, "Zaho bizim için çok önemli bir 
şehir çünkü hemen sınırımızda. Esasen 
özellikleri itibarıyla kültürel ve coğra� 
olarak Türkiye ile birçok benzerlik taşıyor; 
tıpkı Dohuk’ta olduğu gibi." ifadelerini 
kullandı.

Zaho’da ikili, kültürel, ekonomik ve siyasi 
temelli gündemlerindeki konuları ele 
aldıklarını aktaran Topçu, şunları söyledi:

"Sayın Vali (Guhdar Şeho) ile çok verimli 
bir sohbet yaptık. Bu gibi saha ziyaretlerini, 
il ziyaretlerini geniş bir başkonsolosluk 

ekibiyle sık sık tekrarlayarak, sahadaki durumu 
görüp, güncel durumu değerlendirip, sahadan 
aldığımız verilerle analizimizi yapıp, 
devletimizin politikasının şekillenmesine katkı 
sağlamaya çalışıyoruz."

Topçu, Irak’a ihracatın 14 milyar dolar 
civarında olduğuna ve bunun çok önemli bir 
�gür olduğuna dikkati çekerek, ortak ticaret 
hacmi olarak 30 milyar dolar gibi bir hede�n 
bulunduğunun altını çizdi.

Kalkınma Yolu Projesine ilişkin Türkiye’nin 
politikasının açık olduğunu belirten Topçu, 
"Güzergah konusunda Erbil ve Bağdat’ın kendi 
aralarında karar vermesi gerektiği konusunu 
her zaman söylüyoruz. Biz çok önemli 
buluyoruz bu projeyi, çok vizyoner bir proje 
olarak görüyoruz, destekliyoruz. En hızlı 
şekilde hayata geçmesini istiyoruz.” diye 
konuştu.

"İnşallah ileride daha güzel günlerimizi 
bekliyoruz"

Şırnak Valisi Ekici de Irak’ın Türkiye’nin en 
önemli dördüncü büyük ticaret partneri 
olduğuna işaret ederek, “Bu ticaretimizin her 
gün gelişmesinden dolayı son derece 
mutluyuz. 14 milyar dolara yaklaşan ve Habur 
gibi dünyanın en büyük kapısının çalıştığı iki 
ülke arasında tabi ki günlük çözmemiz gereken 
küçük de olsa konular oluyor. Bu konuları 
bugün Erman Beyle konuşma fırsatımız oldu.” 
dedi.

Zaho Bağımsız İdare Başkanı Şeho da Türkçe 
yaptığı açıklamada, ziyarette ticari, kültürel ve 
Türkiye-IKBY ilişkilerinin ele alındığını 
belirterek, “İnşallah ileride daha güzel 
günlerimizi bekliyoruz.” dedi.

Türkiye ile IKBY arasında iyi ilişkilere vurgu 
yapan Şeho, iki tarafın tüccarları arasında 
ilişkilerin de çok iyi olduğunu aktardı.
Şeho, Kalkınma Yolu’nun da stratejik bir proje 
olduğunu belirterek, “İnşallah ilerde hem 
bizim için hem Türkiye için hem Arap ülkeleri 
için çok güzel olur.” diye konuştu.

B
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KKTC Cumhurbaşkanı 
Tatar: Türk devletleri, 
Rum tarafıyla ilişkilerine 
biraz daha dikkat etmeli

Cumhurbaşkanlığı Savunma Sanayii 
Başkanı Görgün: 25 milyon dolarlık 
yeni bir açılım yapacağız

avunma ve Havacılık Sanayii 
İmalatçılar Derneğinin (SASAD) 
34. Olağan Genel Kurul Toplantısı, 

Kurul Toplantısı, HAVELSAN'da 
gerçekleştirildi.

Cumhurbaşkanlığı Savunma Sanayii 
Başkanı Haluk  Görgün, burada yaptığı 
konuşmada, geçen yıl savunma ve 
havacılık sanayisi ihracatının, NATO ve 
hizmet ihracatları dahil olmak üzere 
yüzde 29 artışla 7,1 milyar dolara ulaşarak 
yeni bir rekora imza attığını söyledi.

Şirketlerin, uluslararası işbirliği 
faaliyetleri ve temasları sayesinde 
dünyanın neredeyse tamamına ihracat 
yapabilir hale geldiğine işaret eden 
Görgün, "Sadece geçen yıl 180 ülkeye 
ürün ihraç ettik. Savunma ve havacılık 
ihracatımız Mart 2025'te 884 milyon 
dolara yükseldi. Yılın ilk çeyreğindeki 
sektörel ihracat geçen yılın aynı 
dönemine göre yüzde 72 artışla 1,7 milyar 
dolar oldu. 2024 sektör performansımıza 
ilişkin ciro, istihdam, AR-GE gibi diğer 
istatistiki verilerini, nisanda kesinleşecek 
kurumlar vergisi beyannamesi ve 
Savunma Sanayii Yetenek Envanteri'nden 
(YETEN) alacağımız ayrıntılı raporlar 
akabinde mayısta tüm sektörümüzle 
paylaşacağız." ifadelerini kullandı.

"Ana yüklenici �rmalar 'koçluk' yapsın"

Görgün, ihracatın önündeki anahtarın, 
küresel ölçekte dünya pazarında yer alan 
çeşitli şirketlerle beraber çalışabilmek, 
onlarla birlikte iş üretebilmek olduğunu 
belirterek, sözlerini şöyle sürdürdü:

"Ana yüklenici �rmalarımızdan küçük 
ölçekli �rmalarımızın önünü açmalarını, 
onlarla rekabetten çıkıp 'koçluk' yaparak, 
kendilerine yol açmalarını, 
desteklemelerini bekliyoruz. Ülkemize 
uygulanan çeşitli kısıtlamalar neticesinde 
bize verilmeyen ürünleri ikame etmek 
için stratejik ve teknolojik 
bağımsızlığımızı sağlamalı, mevcut 
teknolojilerde de öncü olmalıyız. Bu 
bağlamda kendi tasarım ve üretim 
yetkinliğine sahip, yüksek teknoloji 
barındıran �rmalarımıza özel önem 
veriyoruz. Söz konusu �rmalarımızın 
sektörde varlıklarını sürdürmeleri ve 
devamlılık sağlayabilmeleri adına 
sanayileşme politikalarımızla 
destekliyoruz."

Görgün, SSB olarak, projelerdeki ana 
sistemlerin kritik bileşenlerinin yerli 
imkanlarla temin edilmesine yönelik 
"sanayi katılımı" faaliyetlerini yakından 
takip ettiklerini söyledi.

Start-up �rmalarına fuarlara bedelsiz 
katılım desteği

Görgün, kaynakların doğru kullanılması, 
mükerrer yatırımların önüne geçilmesi ve 
savunma sanayisinde sürdürülebilir ve 

Görgün, kaynakların doğru kullanılması, 
mükerrer yatırımların önüne geçilmesi ve 
savunma sanayisinde sürdürülebilir ve 
rekabetçi bir teknoloji tabanının 
korunması hede�eri doğrultusunda 
"Savunma Sanayii Yatırım ve Geliştirme 
Faaliyetlerini Destekleme Programı"nı 
uyguladıklarına dikkati çekerek, "Geçen 
yıl 25 �rmaya 25 milyon dolarlık destek 
verdik, aynı kapsamda 25 milyon dolarlık 
yeni bir açılım yapacağız. Böylece kısa 
sürede 50 milyon dolarlık açılım sağlamış 
olacağız." dedi.

Başkan Görgün, Endüstriyel Yetkinlik 
Değerlendirme ve Destekleme 
Programı'ndan (EYDEP) geçerek serti�ka 
almaya hak kazanan �rmaların 
uluslararası fuar katılımlarını desteklemek 
amacıyla yüzde 60-80 destek verdiklerini 
aktararak, bu uygulamaya IDEF 2025'te 
de devam edeceklerini bildirdi.

"EYDEP Kuluçka" olarak başlattıkları yeni 
programla EYDEP'ten geçen start-up 
�rmaların uluslararası fuarlara bedelsiz 
katılımlarını destekleyerek ihracatta rol 
almalarını destekleyeceklerini kaydeden 
Görgün, şu ifadeleri kullandı:

"Kefalet şirketleri ile sipariş ve 
sözleşmelere dayalı �nansman 
modelleriyle tedarikçilerimizin üretim 
süreçlerini aksatmadan sürdürmelerini, 
yeni projelerini hayata geçirmelerini 
mümkün kılmayı ve tedarikçilerin 
�nansal kaynaklara erişimini 
kolaylaştırmayı hede�iyoruz. SSB 
Finansal Kiralama Destek Programı ile 
savunma sanayisi alanında faaliyet 
gösteren üretici işletmelere makine ve 
teçhizat için �nansman desteği sağlıyoruz. 
Söz konusu programlarımıza bugüne 
kadar 900'den fazla �rmamız başvurdu, 
şu ana kadar toplamda 5,7 milyar liralık 
kullanım gerçekleşti."

"Adımımızı bir kere kapıdan atmak 
önemli"

Görgün, Türk şirketlerinin bir kere adım 
atınca ondan sonra kolay kolay o işten 
çıkmadığını belirterek, şunları kaydetti:
"Adımımızı bir kere kapıdan atmak 
önemli. Hede�erimizi 
gerçekleştirebilmek, geleceğe en güçlü 
şekilde hazırlanabilmek için proaktif 
davranarak doğru zamanda, doğru 
teknolojilere yatırım yapmamız gerekiyor. 
İhracatın daha iyi seviyelere ulaşması için 
devletten devlete satış ve �nans desteği 
gibi konularda düzenlemelerin 
etkinleştirilmesi önem taşıyor. İşbirliği 
yapılacak ülkelerin ihtiyaçları ve istekleri 
doğrultusunda özel çözümlerin hızlı 
şekilde üretilebilmesi, dış taleplere cevap 
verebilecek yeterli üretim kapasitesine 
ulaşmak amacıyla ekosistemin 
genişletilmesi, devletler arası satışa konu 
olan platform ihracatının yanı sıra alt 
sistem ve bileşen ihracatlarının artması 
önem arz etmektedir."

S

uzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti 
(KKTC) Cumhurbaşkanı Ersin 
Tatar, Türkiye Seyahat 

Acentaları Birliği (TÜRSAB) Başkan 
Yardımcısı Davut Günaydın ve 
beraberindeki heyeti 
Cumhurbaşkanlığı o�sinde kabul 
etti.

Kabulde Türkiye'den gelen 
gazetecilere açıklamalarda bulunan 
Tatar, Türk Devletleri Teşkilatı 
(TDT) üyesi bazı devletlerin AB ile 
yaptıkları anlaşmanın normal 
olduğunu belirterek,
"AB ile ilişkileri bağlamında böyle bir 
sürece girdikleri için herhalde böyle 
durum ortaya çıkmıştır. Bu 
normaldir, neticede bu ülkelerin AB 
ile çeşitli farklı projeleri ile özel 
sektör, devlet anlamında her türlü 
kendi menfaatleri ve çıkarları vardır. 
İfade edildiği gibi maddi projeler, 
maddi katkılar, aynı zamanda farklı 
ticari boyutlarıyla AB'nin kendilerine 
verebileceği ticari imkanlar vardır." 
dedi.

Tatar, KKTC olarak TDT üyesi tüm 
devletlere karşı sevgi ve 
muhabbetleri bulunduğunu 
belirterek, ülkesinin aynı kültür ve 
dili konuşan ülkelerin birliğinde 
bulunmasından daha doğal bir şey 
olmayacağını kaydetti.

"AB'nin anlaşmayı yapmasındaki 
temel hedef, KKTC'yi engellemek"

TDT bünyesinde bulunan 
Kazakistan, Özbekistan, Kırgızistan, 
Türkmenistan ve diğer üye 
devletlerle KKTC'nin de ilişkilerinin 
geliştiğini aktaran Tatar, bugüne 
kadar o coğrafyada bu tür ilişkiler 
içine girmeyen AB'nin, bugün bu 
anlaşmayı yapmasındaki temel 
hede�nin 2022'den beri teşkilata 
gözlemci üye olan KKTC'yi 

engellemek olduğunu dile getirdi.

Cumhurbaşkanı Ersin Tatar, 
Kıbrıs'la ilgili Türk tezinin iki 
devletli çözüm olduğunu anlatarak, 
Türk devletlerinden, Rumlarla ilişki 
kurdukları kadar KKTC'yle de 
kurmaları yönünde beklenti içinde 
olduklarını ifade etti.

Tatar, Kazakistan, Özbekistan, 
Kırgızistan ve Türkmenistan'ın AB 
ile imzaladıkları son anlaşmada yer 
aldığı belirtilen Kıbrıs meselesinde 
BM kararlarına atıf yapan 
maddelerin, Türk devletleri 
tarafından gözden kaçırılmış olma 
ihtimaline dikkati çekerek, "Bu 
maddelerin sonucunun nereye 
varacağı ve kimlere nasıl sonuç 
doğuracağını biliyorlar mı?" diye 
konuştu.

AB ile anlaşmanın Türk devletlerine 
hayırlı olmasını dileyen 
Cumhurbaşkanı Tatar, şunları 
kaydetti:

"Türk devletleri, Rum tarafıyla 
ilişkilerine biraz daha dikkat etmeli. 
AB'yle ilişkileri olabilir. Avrupa 
Birliği, bir birlik fakat nüfusu 800 
bin olan Rumların egemenliğinde 
değil. Türk devletleri Rum ile de 
ilişki kurabilirler fakat dikkat 
etmeleri gerekir çünkü Kıbrıs Rum 
Kesimi'nin oynadığı oyun 
bambaşkadır. Esasında Rumların 
oynadığı oyun insanlığa sığmaz. 
Türk devletleri tarafından Kıbrıs 
Türk halkının hakkı, hukuku tescil 
edilene kadar Rumlara 'Bekle.' 
denilmesi gerekir. 'Bir anlaşma 
olduktan sonra tekrar görüşürüz.' 
şeklinde bir muamele olması 
gerektiğini düşünüyorum."

K

KKTC Cumhurbaşkanı Tatar, Kazakistan, 
Özbekistan, Kırgızistan ve Türkmenistan'ın 
Avrupa Birliği (AB) ile yaptığı anlaşmayla 
ilgili, "Türk devletleri, Rum tarafıyla 
ilişkilerine biraz daha dikkat etmeli." 
değerlendirmesinde bulundu.

Haluk Görgün, 
savunma 
sanayisi yatırım 
ve geliştirme 
faaliyetleri 
programı 

kapsamında geçen yıl 25 �rmaya 25 milyon 
dolar destek verdiklerini belirterek, "Aynı 
kapsamda 25 milyon dolarlık yeni bir açılım 
yapacağız." dedi.
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